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preferowane. Do tego 
dochodzi dobra dostęp-
ność do linii wysokiego 
napięcia 110 KV, któ-
ra właśnie przebiega 
przez południową stre-
fę ekonomiczną i Nowe 
Żabno, ponadto odci-
nek jest na tyle krótki, 
że można wybudować 
komercyjną linię ener-
getyczną. Natomiast je-
śli chodzi o możliwość 
budowy biogazowni na 
tych terenach, to sy-
tuacja wygląda tak, że  
przez te tereny również 
przechodzi linia śred-
niego ciśnienia gazu. 
Zatem w przyszłości 
nie ma nic prostszego 
jak wybudować tam 
biogazownie i tłoczyć 
w sieć metan wytwo-
rzony z przywiezionej 
świńskiej czy bydlęcej 
gnojowicy. Dzieje się 
już tak w takich kra-
jach jak Dania czy Ho-
landia. Tylko, że tam 
sieć jest tak gęsta, że 
można taką działalność 
swobodnie w innych 
miejscach zlokalizo-
wać. My tych sytuacji, 
które opisałam, chcemy 
uniknąć.

A czy w innych 
miejscowościach gmi-
ny np. Przyborów czy 
Lubięcin takie zagro-
żenia występują?

Po prawej stronie 
Odry sytuacja jest cał-
kowicie inna, nie ma 
tam stref przemysło-
wych, brak jest linii 
wysokiego napięcia, 
ogromne powierzchnie 
Puszczy Tarnowskiej, 
dużo terenów w Natu-
rze 2000, a poza tym 
rozległy teren, więc 
jest bezpiecznie. Tam 
budownictwo się świet-
nie rozwija, a po wy-
budowaniu sieci dróg 
w Przyborowie chyba 
jeszcze bardziej przy-
spieszyło. Proszę mi 
zaufać, dokument ja-
kim jest Studium jest 
bardzo przemyślany, 
omawiany w wielu 
szczegółach nastawio-
ny na  rozwój gminy 

ROZMOWA Z WÓJTEM GMINY NOWA 
SÓL IZABELĄ BOJKO

Witam serdecznie. 
Pani Wójt, trudno nie 
rozpocząć wywiadu 
od dyskusji na temat 
Studium Uwarunko-
wań i Kierunków Za-
gospodarowania Prze-
strzennego Gminy 
Nowa Sól.

Tak, to bardzo waż-
ny dokument z punktu 
widzenia rozwoju na-
szej gminy. Jak spraw-
dziłam to 28 czerwca 
2021 r., a więc ponad 2 
lata temu,  Rada Gmi-
ny podjęła uchwałę o 
przystąpieniu do opra-
cowania tego doku-
mentu. Został on przy-
gotowany wspólnie z 
wykwal i f ikowanymi 
planistami. Studium 
przeszło gruntowne 
konsultacje również 
z zainteresowanymi 
mieszkańcami tak jak 
przewiduje prawo. Do-
piero po przyjęciu tego 
dokumentu Rada Gmi-
ny może przyjąć kolej-
ny dokument jakim jest 
plan zagospodarowania 
przestrzennego. Należy 
w tym miejscu również 
podkreślić, że przyjęcie  
dokumentów  plani-
stycznych należy wy-
łącznie do kompetencji 
i decyzji Rady Gminy. 
Nad studium i planami 
można pracować jedno-
cześnie. 

To proszę mi wy-
tłumaczyć dlacze-
go dwoje radnych, 
Pani Ostrowska i Pan 
Ogrodniczuk zarzu-
cają Pani w lokalnych 
mediach brak poin-
formowania miesz-
kańców o tym fakcie? 

I na tym polega prze-
wrotność zachowania. 
Jak można alarmować, 
że ludzie nic nie wiedzą 
o sprawie, skoro sami 
radni przyjęli uchwa-
łę o przystąpieniu do 

Studium i sami radni 
będą przyjmować  osta-
teczny kształt Studium 
i Planów Zagospodaro-
wania. W mojej ocenie 
każdy radny również 
sam może informować 
mieszkańców. Dziś 
alarmowanie na prawo 
i lewo, że Wójt czegoś 
nie zrobiła czy kogoś 
nie poinformowała, to 
zwykła gra przedwy-
borcza nastawiona na 
próbę zaistnienia i po-
prawienia wizerunku 
tzw. Opozycji, bo chy-
ba sami się tak nazywa-
ją. Zresztą ocenę tych 
działań szeroko opisa-
łam na stronie naszej 
gminy i w stanowisku, 
które ukazało się w 
Gazecie Regionalnej 8 
grudnia.

Jak rozumiem Stu-
dium nie jest jeszcze 
przyjęte?

Obecnie jest w trak-
cie wyłożenia i do 8 
stycznia 2024 r. miesz-
kańcy, właściciele nie-
ruchomości czy poten-
cjalni inwestorzy mogą 
składać swoje uwagi 
do Studium. Jeśli uwa-
gi wpiszą się w ogólną 
koncepcję, to będą uję-
te w projekcie. Chcę 
raz jeszcze powtórzyć, 
że można było to zrobić 
już na wcześniejszych 
etapach pracy nad tym 
dokumentem. Obecnie 
każda zmiana projektu 
wymaga ponownego 
zaopiniowania przez 
kilkadziesiąt instytucji, 
a to w konsekwencji 
wydłuża cały proces, a 
czasu jest coraz mniej.

Co ma Pani na myśli 
mówiąc, że czasu co-
raz mniej?

Otóż od 2026 r. 
wchodzi nowe prawo 
planistyczne, które w 
naszym przypadku bę-

dzie bardziej restryk-
cyjne, szczególnie jeśli 
chodzi o budownictwo 
jednorodzinne. Dlate-
go naszych mieszkań-
ców chcemy uchronić 
od pewnych zagrożeń, 
z jednej strony dając 
możliwość nie budzą-
cej sprzeciwu zabudo-
wy  mieszkaniowej  i 
odsuwające jak najda-
lej  od domów np. bu-
dowę wiatraków. Dlate-
go głównie w otulinach 
miejscowości zapropo-
nowaliśmy bezpieczne 
rozwiązania. Pragnę 
wszystkich uspokoić. 
Tam gdzie nie proce-
dujemy zmian, budow-
nictwo zostanie na sta-
rych zasadach, czyli po 
spełnieniu warunków 
tak jak do tej pory będą 
wydawane decyzje o 
warunkach zabudowy, 
tzw. WZ.

Zarzuca się Pani, 
że w takich miejsco-
wościach jak Nowe 
Żabno, czy Kiełcz 
nadmiernie dużo za-
planowała Pani bu-
downictwa jednoro-
dzinnego, proszę się 
do tego odnieść.

Właśnie na tym po-
lega zasadność jedne-
go z elementów tego 
dokumentu. Tutaj naj-
bardziej newralgicz-
ne jest Nowe Żabno i 
tam istotnie, w pasie 
od drogi powiatowej w 
kierunku Kożuchowa 
do drogi wojewódzkiej 
292, tej prowadzącej do 
węzła S3 południe, czy-
li w południowej otuli-
nie tej miejscowości, 
wpisane jest budow-
nictwo jednorodzinne. 
Ta koncepcja wynika z 
faktu, że na południe w 
kierunku węzła S3, gdy 
wejdzie specustawa 
wiatrakowa (a wejdzie, 
bo rozwój OZE to zobo-

wiązanie Polski wobec 
Unii Europejskiej) nie 
będziemy mieli nic do 
powiedzenia i bardzo 
blisko od zabudowań 
będą mogły powstawać 
250 metrowe wiatraki 
lub biogazownie.  Pro-
szę mi wierzyć, że mało 
który z właścicieli tych 
gruntów, a jest ich wie-
lu,  będzie się zastana-
wiał czy wydzierżawić 
teren pod wiatrak. Dziś 
już za dzierżawę takie-
go terenu firmy płacą 
ok. 180 tyś rocznie za 
jeden wiatrak!

A dlaczego akurat 
tam taka ostrożność i 
skąd te biogazownie?

Wejdę w szczegóły. 
Najbardziej korzyst-
ną sytuacją w rozwoju 
OZE jest sytuacja, że 
od źródła wytworzenia 

energii OZE (np. wia-
traka) do Głównego 
Punktu Zasilania Ener-
getycznego jest rela-
tywnie blisko, a po dro-
dze przesyłu tej energii 
można ją spożytkować 
np. w zakładach. I tu 
mamy taką sytuację, 
gdyż w linii prostej 
od omawianych tere-
nów, po drodze do GPZ 
Południe Nowa Sól, 
mamy południową stre-
fę przemysłową, która 
już potrzebuje sporo 
energii, a w perspekty-
wie będzie się rozbudo-
wywać. Należy jeszcze 
pamiętać, że tzw. Zielo-
na Energia będzie bar-
dzo pożądana, gdyż nie 
będzie zawierać opłat 
emisyjnych, a produkty 
z niej wytworzone będą 

i budownictwa jedno-
rodzinnego, a przede 
wszystkim zabezpiecza 
spokój naszym miesz-
kańcom. Natomiast 
przemysł, gospodarka, 
handel zlokalizowane 
są bliżej węzłów S3, 
linii kolejowych czy 
dróg wojewódzkich. 

Zadam trudne py-
tanie. Z wypowiedzi 
wynika, że jest Pani 
przeciwniczką czystej 
energii?

No myli się pan. 
Obecnie w naszej gmi-
nie powstają farmy 
fotowoltaiczne na kil-
kunastu hektarach, to 
najwięcej w naszym 
powiecie. I do tej pory 
nie wzbudzają jakiegoś 
wielkiego sprzeciwu. 
Jestem za rozwojem 
OZE, bo to nieunik-
niony proces, ale na 
naszych zasadach, bez 
burzenia obecnego 
miru naszych miesz-
kańców.

W takim razie jesz-
cze trudniejsze dla 
Pani pytanie. Dwój-
ka radnych, Pani 
Ostrowska i Pan 
Ogrodniczuk, delikat-
nie mówiąc próbują 
sugerować wypowia-
dając się w mediach, 
że te Studium to 
ustawka pod Rober-
ta Palucha. Może się 
Pani do tego odnieść?

Dziękuję, że padło 
takie pytanie. W dużej 
części już się odnio-
słam do tego wcześniej. 
Absolutnie żadnego 
wyjątkowego traktowa-
nia, wręcz przeciwnie 
-  Pan Robert  jest pod 
twardą cenzurą. I tu 
Panu podam przykład: 
od 9 lat jako wójt nie 
wydałam do dnia dzi-
siejszego żadnej decy-
zji lokalizacyjnej, choć 
bez problemów mógł 
o nią wystąpić i byłby 
potraktowany tak samo 
jak każdy przysłowio-
wy Nowak czy Kowal-
ski. Rocznie wydaję 
ich jakieś 200. Proszę 
sobie wyobrazić, że na-
wet decyzję na wypłatę 

500 plus ani urząd, ani 
ja nie podpisałam dla 
R. Palucha. Dopóki to 
świadczenie nie prze-
szło pod ZUS, decyzję 
dla czystości sytuacji 
wydawała inna gmina. 
Dodam  więcej, żad-
na osoba z jego i mo-
jej rodziny nie została 
zatrudniona w gminie 
i jednostkach podle-
głych. Przepraszam, 
coś pominęłam, dostaje 
on jedną decyzję rocz-
nie - o naliczeniu i ko-
nieczności zapłacenia 
podatku. W tym miej-
scu zastanawiam się, 
dlaczego aż tyle hejtu 
leje się na człowie-
ka, który tak dużo dał 
naszemu regionowi? 
Bez jego aktywności i 
udziału na 100% nie by-
łoby ścieżki rowerowej 
na nieczynnej linii ko-
lejowej 371, nie byłoby 
finansowania likwi-
dacji ruin na fabryce 
Odra. Może nawet nie 
byłoby zabezpieczenia 
przeciwpowodziowe-
go na rzekach Odrze 
i Czarnej Strudze, bo 
jako jedyny Lubusza-
nin pracował w komite-
cie sterującym nad tym 
projektem, który zdążył 
jeszcze doprowadzić do 
przetargu na to zadanie. 
Dziś np. mieszkańcy 
Lubieszowa mogą czuć 
się bezpiecznie, że żad-
nej cofki powodziowej 
z rzeki Odry nie będzie.

To co w tej chwili na-
kręcają lokalne media 
i tak ochoczo komen-
tuje dwoje radnych, 
to brudna i prostacka, 
kampania, która ma na 
celu osłabić moją pozy-
cję, zniwelować ciężką 
pracę moją i wielu in-
nych ludzi i pomniej-
szyć skalę sukcesu tak 
wielu inwestycji reali-
zowanych na terenie 
naszej gminy. To też 
próba ucieczki od wzię-
cia odpowiedzialności 
za decyzję, która przy-
sługuje tylko Radnym 
Gminy, a nie Wójtowi. 
Bo jak inaczej rozumieć 
wtargnięcie radnych na 
spotkanie z planistami 
i zainicjowanie zbie-

rania podpisów pod 
wnioskiem o niepodej-
mowanie dalszych prac 
nad dokumentami?  Do 
tego wszystkiego wkrę-
cać prywatną osobę, 
która od kilku lat nie 
uczestniczy w życiu 
publicznym i przy oka-
zji wylać na nią brzyd-
kie insynuacje. Powiem 
w tym miejscu więcej, 
gdyby większość rad-
nych tak się zachowy-
wała jak ta dwójka np. 
przy ostatnim budżecie 
na 2024 r., to nie było-
by w gminie żadnych 
inwestycji, ponieważ ci 
radni albo się wstrzy-
mują przy głosowaniu 
albo są przeciw albo 
nieobecni,  a przecież 
w budżet są wpisane 
wszystkie inwestycje, 
również w ich okręgach 
wyborczych w Lubie-
szowie i Kiełczu, (pani 
Ostrowska ponownie 
nie zagłosowała za bu-
dżetem na rok 2024 a 
pan Ogrodniczuk opu-
ścił salę obrad zaraz 
po posiedzeniu wspól-
nych komisji). Ocenia-
jąc tę nagonkę  proszę 
sobie wyobrazić, że 
osoba z zewnątrz, któ-
ra np. chce kupić jakiś  
kawałek gruntu i za-
inwestować np. w bu-
downictwo letniskowe, 
po przeczytaniu kilku 
gazet, zacznie się za-
stanawiać czy chce z tą 
gminą mieć cokolwiek 
wspólnego. Raz jesz-
cze powtórzę, że jeśli 
Robert Paluch, czy inna 
osoba, przysłowiowy 
Nowak czy Kowalski 
chciałby otrzymać WZ 
na budowę domów w 
bliskości obecnej zabu-
dowy, to w myśl  obec-
nego prawa pewnie by 
je dostał. Nie występu-
je, widocznie nie ma 
takiej potrzeby. Nato-
miast warto zaznaczyć, 
że jedna z ważnych 
osób z Lubieszowa i jej 
bliscy, decyzje budow-
lane garściami dostają i 
nikt tego nie nagłaśnia.

Dlaczego tak ciężkie 
i trudne tematy Pani 
podejmuje kilka mie-

sięcy przed wyborami 
samorządowymi?

Po pierwsze, jestem 
odporna na krzyki i 
kłamliwe insynuacje, 
nie mam nic do ukry-
cia. Po drugie, bo to 
służy mieszkańcom i 
rozwojowi gminy, a po 
trzecie nie po to przy-
szłam do gminy, żeby 
rozsiąść się na stołku, 
tylko po to, żeby gmi-
nę rozwijać i nadrabiać 
wieloletnie zapóźnienia 
i zaniedbania, a jest ich 
naprawdę dużo.

Ostatnie pytanie. 
Czego się Pani obawia 
najbardziej w nad-
chodzącym roku wy-
borczym?

W perspektywie nad-
chodzących wyborów? 
Tego, czego już do-
świadczyłam i czego nie 
lubią ludzie, mianowi-
cie brudnej, kłamliwej 
polityki. Natomiast w 
perspektywie bardziej 
odległej, moja obawa 
z obecnego punktu wi-
dzenia jest taka, że ja-
kaś destrukcyjna ekipa 
zauroczy mieszkańców, 
dorwie się do władzy 
i używając przenośni 
„zaora” tę gminę. Na-
tomiast ci, którzy nie 
dadzą się podporządko-
wać lub będą mieli coś 
do powiedzenia, będą 
niszczeni lub ciągani 
po sądach w jakichś na-
ciąganych postępowa-
niach czy procesikach, 
a do gminy wróci znany 
już przed laty marazm, 
że nic się nie da zrobić, 
bo nie ma pieniędzy, a 
nie ma pieniędzy, bo 
gmina jest biedna.

Mało w tym optymi-
zmu pani Wójt.

Nie jest aż tak źle. 
Mimo wszystko wie-
rzę w mądrość naszych 
mieszkańców i raz jesz-
cze powtórzę, że urząd 
jest otwarty i dostępny 
dla wszystkich, nawet 
w skomplikowanych 
sprawach, ja oczywi-
ście też.

Dziękuję za rozmo-
wę.
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(ciąg dalszy ze strony 4)PIERWSZE EFEKTY INWESTYCJI REALIZOWANYCH 
DZIĘKI ŚRODKOM UNIJNYM

W gminie wiejskiej 
Nowa Sól jedna inwe-
stycja pogania drugą, 
a to wszystko dzięki 
wielomilionowym do-
finansowaniom, które 
każdego roku szerokim 
strumieniem wpływa-
ją do budżetu. W tym 
roku na terenie gminy 
zostało zrealizowanych 
lub jest w trakcie reali-
zacji wiele zadań. Tym 
razem przyglądamy 
się zadaniom, które są 
wsparte środkami unij-
nymi. Niewątpliwie 
sztandarowym projek-
tem roku jest „Wspar-
cie kapitału przyrodni-
czego regionu poprzez 
udostępnianie zasobów 
przyrodniczych w Gmi-
nie Nowa Sól”, na re-
alizację którego Gmi-
na otrzymała wsparcie 
finansowe ze środków 
Europejskiego Fundu-
szu Regionalnego w 
ramach Regionalnego 
Programu Operacyjne-
go – Lubuskie 2020 z 
Urzędu Marszałkow-
skiego Województwa 
Lubuskiego. Za łączną 
sumę 16 mln zł udało 
się już wybudować na 
terenie gminy 4 par-
ki – w Jodłowie, Lu-
bięcinie, Lubieszowie 
i Nowym Żabnie oraz 
kontynuować siedem 
kolejnych zadań. Dwa 
z nich, czyli budowa 
parku w Ciepielowie 
i ogrodu angielskiego 
w Kiełczu zostały już 
ukończone. Dobiega 
końca remont budyn-
ku po byłej poczcie w 
Lubięcinie, w którym 
znajdować się będzie 
Centrum Informacji 
Przyrodniczej, media-
teka, biblioteka oraz 
delegatura urzędu. Po-
nadto rewitalizowane 

są dwa dawne dworce 
kolejowe w Lipinach 
i Ciepielowie. Dwor-
ce są przekształcane w 
„Stacje Przyrody”. To 
bardzo ważne punkty 
na mapie naszej gminy, 
gdyż będą uatrakcyj-
niać ścieżkę rowerową 
wybudowaną w ramach 
projektu „Kolej na ro-
wer” oraz stanowić 
miejsca edukacji przy-
rodniczej dla dzieci 
i młodzieży uczęsz-
czających do naszych 
szkół. Dobiegają końca 
prace związane z zago-
spodarowaniem plaży 
w Chełmku oraz tzw. 
„górki” przy kościele 
św. Katarzyny w Lu-
bięcinie. - Jako Gmina 
wiele inwestycji re-
alizujemy z własnego 
budżetu, lecz nie ma 
się co oszukiwać, to 
dzięki pozyskanym mi-
lionom możemy zrobić 

dużo więcej. – mówi 
wójt gminy Nowa Sól i 
dodaje –  koszt wszyst-
kich zadań realizowa-
nych w tym roku dzię-
ki dofinansowaniom 
unijnym lub rządowym 
to blisko 33 mln zł, z 
czego 23,5 mln zł to 
wspomniane środki ze-
wnętrzne. Swoimi pro-
jektami uderzamy tam, 
gdzie widzimy realną 
szansę na pozyskanie 
dotacji. Nie tworzymy 
projektów, które już z 
góry mogą być skaza-
ne na niepowodzenie. 
To nasz klucz do suk-
cesu. – komentuje wójt 
Izabela Bojko. Obecnie 
na terenie gminy reali-
zowanych jest o wiele 
więcej inwestycji, rów-
nież z dotacji rządo-
wych, ale o tym w ko-
lejnych artykułach.

(ciąg dalszy na stronie 5.)

W sierpniu został oddany do użytku park 
w Ciepielowie – znajdziemy w nim m.in. 
tablice edukacyjne z gatunkami drzew

W październiku miał miejsce oficjalny odbiór robót 
związanych z budową ogrodu angielskiego w Kiełczu. 
Wiosną pergola będzie obsadzona pnączami.

 Tak będzie wyglądała „Stacja Przyroda” w Lipinach
Trwają ostatnie szlify przed otwarciem Centrum Informacji 
Przyrodniczej, mediateki i delegatury urzędu w Lubięcinie

Wizualizacja remontowanego dworca w Ciepielowie

Rewitalizacja plaży w Chełmku obejmuje m.in. budowę 
pomostu, poszerzenie plaży i montaż małej architektury

Na „górce” w Lubięcinie powstały już 
schody, alejki parkowe oraz lampy

Ciąg pieszo-rowerowy na „górce” nawiązuje 
do XIII-wiecznego kościoła św. Katarzyny

Wójt Izabela Bojko składa ogromne podziękowania za dofinansowanie z 
Urzędu Marszałkowskiego zadań realizowanych na terenie gminy wiejskiej 
Nowa Sól, w szczególności marszałkowi Marcinowi Jabłońskiemu, radnej 
sejmiku Małgorzacie Paluch-Słowińskiej oraz zastępcy dyrektora Departa-
mentu Infrastruktury Społecznej UMWL Andrzejowi Ziarkowi. Dzięki otrzy-
manemu wsparciu spełniają się marzenia wielu naszych mieszkańców! 

- Bardzo ładnie wygląda ten nasz ogród angielski... 
Dołożyłabym jeszcze więcej kwiatów kwitnących, np. 
róż. Uważam, że jest to dobre wykorzystanie terenu, 
który był pusty, a teraz stanowi ozdobę naszej miejsco-
wości – tak samo jak obsadzone roślinami przyulicz-
ne skwerki. Wszystko jest ładnie porobione. Trzeba to 
przyznać, wójtowa się stara. Widziałam też nowy park 
w Ciepielowie. Jest zrobiony w inny stylu, ale też wy-

gląda pięknie. Natomiast zaskoczona byłam, gdy zaczęły się prace zwią-
zane z przygotowaniem terenu pod budowę ścieżki rowerowej. Nawet nie 
wiedziałam, że taka inwestycja u nas będzie. Na pewno będę z niej korzy-
stać, teraz będę mogła bezpiecznie jeździć do Dino. Super! Pozdrawiam 
wszystkich z gminy! – Kazimiera Stalewska, mieszkanka Kiełcza.

Nasz park w Ciepielowie jest bardzo ładny i przydatny dla młodzieży, dzieci, rodziców… Wszyscy mają 
teraz gdzie spędzać czas i odpoczywać. Chodzą chętnie z placu zabaw do parku. To nowe piękne miejsce do 
rekreacji, z którego jesteśmy bardzo zadowoleni. Nasza wioska zmienia się na lepsze z każdym kolejnym ro-
kiem. – Natalia Osiecka, mieszkanka Ciepielowa.

PARKI Z NOMINACJĄ W KONKURSIE FUNDUSZE 
EUROPEJSKIE WARTE ZACHODU

Gmina Nowa Sól 
otrzymała nominację w 
powiecie nowosolskim 
w kategorii „Atrakcyj-
ny region” za projekt: 
Wsparcie kapitału przy-
rodniczego regionu po-
przez udostępnianie za-
sobów przyrodniczych 
w gminie Nowa Sól. Do 
konkursu „Fundusze Eu-
ropejskie warte zachodu” 
organizowanego przez 
Samorząd Wojewódz-
twa Lubuskiego zostały 
zgłoszone cztery zrewi-
talizowane parki – Cy-
pel w Jodłowie, Zielony 
Amfiteatr w Lubięcinie, 
Park Folwarczny w Lu-
bieszowie i Ptasia Ostoja 
w Nowym Żabnie. Wrę-
czenie nagród odbyło 
się 2 października br. w 
Centrum Kultury „Za-
mek” w Kożuchowie. 
Nominację w imieniu 
wójta gminy Nowa Sól 
Izabeli Bojko odebrała 

kierownik Referatu Or-
ganizacyjno-Prawnego, 
Magdalena Wierzbiń-
ska.  Celem Konkursu 
jest pokazanie pozytyw-
nego wpływu Funduszy 
Europejskich na rozwój 
regionu oraz zmian spo-
łeczno-gospodarczych, 

które zachodzą w wo-
jewództwie lubuskim, 
dzięki umiejętnemu wy-
korzystaniu środków 
unijnych. Jak zapewniają 
organizatorzy, wszystkie 
zgłoszone do Konkursu 
inwestycje miały bardzo 
wysoki poziom, dlatego 

tak trudno było wybrać 
Kapitule Konkursu tych 
najlepszych.  - Dziękuję 
za docenienie naszego 
projektu, który wciąż jest 
rozwijany i udoskonala-
ny. Do tych czterech par-
ków dołączyły niedawno 
dwa nowe – w Kiełczu i 
Ciepielowie, rewitalizo-
wane są dworce w Lipi-

nach i Ciepielowie, a na 
ukończeniu jest Centrum 
Informacji Przyrodniczej 
w Lubięcinie, na otwar-
cie którego zapraszamy 
już niebawem.– mówiła 
w imieniu wójt Magda-
lena Wierzbińska, kie-
rownik Referatu Organi-
zacyjno-Prawnego w UG 
Nowa Sól.

Na zdjęciu od lewej obecny Marszałek Województwa Lubuskiego Marcin Jabłoński, 
kierownik Magdalena Wierzbińska oraz Poseł na Sejm Waldemar Sługocki.
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REMONT SZKOŁY W LUBIĘCINIE
W okresie wakacji 

trwał remont wnętrz 
budynku szkoły w Lu-
bięcinie. W ramach 
zadania realizowanego 
przez szkołę wymie-
nione zostały podłogi 
w korytarzach i na klat-
kach schodowych. Sta-
re lastriko zastąpił wy-
trzymały i funkcjonalny 
winyl, który wpłynął 
również na poprawę 
akustyki w pomiesz-
czeniach. Zakupione 
zostały też nowe ławki i 
krzesełka do dwóch sal 
lekcyjnych.  Natomiast 
Gmina Nowa Sól zajęła 
się malowaniem kory-(ciąg dalszy na stronie 7.) (ciąg dalszy na stronie 8.)

DO GMINY WPŁYNĘŁY KOLEJNE ŚRODKI NA REMONT KOŚCIOŁA W LUBIĘCINIE

W LUBIĘCINIE POWSTAJE PRZEDSZKOLE MARZEŃ

Dobra passa nie omi-
nęła w tym roku kościoła 
pw. Najświętszego Serca 
Pana Jezusa w Lubię-
cinie. Najpierw Parafia 
otrzymała dotację celową 
z budżetu województwa 
lubuskiego w kwocie 60 
tys. zł na prace mające 
na celu poprawę stanu 
zachowania obiektu, a 
później Gmina apliko-
wała o dofinansowanie 
z Rządowego Programu 
Odbudowy Zabytków. 
W pierwszym rozdaniu 
udało się pozyskać 1 mln 
zł na remont kościoła, o 
czym informowaliśmy 
w poprzednim numerze 
„Naszych Wieści”. Tak 
się składa, że mamy ko-
lejną dobrą wiadomość. 
W drugim rozdaniu 
środków z Rządowego 
Programu Odbudowy 
Zabytków kościół znów 
otrzymał dofinansowanie 
– tym razem 600 tys. zł 

na rewitalizację zabytko-
wego wyposażenia oraz 
odwodnienia terenu wo-
kół świątyni. Rządowe 
wsparcie pokryje 98 % 
proc. wszystkich kosztów 
inwestycji. Udział własny 
Gminy to zaledwie 2 %. 
Reasumując, łączna kwo-
ta pozyskanych w tym 
roku dofinansowań na re-
mont kościoła w Lubięci-
nie wynosi 1,660 mln zł. 
To suma pieniędzy, dzięki 
którym ukończony zosta-
nie wieloletni proces prac 
konserwatorskich, restau-
ratorskich i robót budow-
lanych przy zabytku. W 
ramach inwestycji będzie 
miała miejsce też rewi-
talizacja zabytkowych 
ławek oraz późnobaro-
kowego ołtarza z drugiej 
połowy XVIII w. Ukoń-
czenie wszystkich zapla-
nowanych zadań pozwoli 
na ponowne otwarcie ko-
ścioła dla wiernych. To 

Budowa przedszkola 
i klubiku dziecięcego w 
Lubięcinie idzie pełną 
parą! Przypomnijmy, 12 
kwietnia br. wójt gmi-
ny Nowa Sól Izabela 
Bojko podpisała umo-
wę z wykonawcą, firmą  
Z.P.H.U. MAT-BUD 
Zakład Ogólnobudow-
lany Piotr Mickiewicz, 
25 lipca miało miejsce 
historyczne wmurowa-
nie kamienia węgielnego 
pod budowę obiektu, a w 
chwili obecnej możemy 
podziwiać gotową bry-
łę przedszkola. Wartość 
nowoczesnego obiektu, 
który pomieści blisko 
100 dzieci wynosi 10,2 
mln! Gmina pozyskała 
środki nie tylko na po-
stawienie budynku, ale 
również na towarzyszą-
cą mu infrastrukturę, 
czyli budowę eko placu 
zabaw, parkingu i wy-
posażenie w urządzenia 
i akcesoria edukacyjne, 
m.in. w zabawki, gry, 
pomoce edukacyjne, 
meble oraz sprzęt RTV 
i AGD. Inwestycja jest 

(ciąg dalszy ze strony 6.)

będzie kolejna zabytkowa 
świątynia, obok kościo-
ła w Rudnie i „na górce” 
w Lubięcinie, która sta-

nie się wizytówką naszej 
gminy. Sprawowanie me-
cenatu nad zabytkami to 
jedno z głównych zadań 

gminy, w końcu stanowią 
historię naszej miejsco-
wości i są cennymi dzie-
dzictwami kultury. 

Rządowy Program Odbudowy Zabytków

Inwestycja współfinansowana ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych

Wnętrze świątyni na chwilę obecną jest praktycznie w stanie surowym

gramów, w Lubięcinie 
powstaje naprawdę duże 
i nowoczesne przedszko-
le z klubikiem dziecię-
cym. Przez ostatnie lata 
zrobiliśmy już bardzo 
wiele dla naszych pla-
cówek edukacyjnych, 
ale apetyt rośnie w mia-
rę jedzenia i nigdy nie 
mówimy ostatniego 
słowa. Naszym priory-
tetem zawsze było, jest 
i będzie dobro naszych 

dzieci.– komentuje wójt 
Izabela Bojko. Moty-
wem przewodnim przed-
szkola będzie drewno. 
Powstający obiekt ma 
być nie tylko funkcjo-
nalny i spełniający wy-
mogi budynku przed-
szkolnego, ale również 
posiadający przestrzeń, 
która pozwoli na rozwój 
pokolenia wrażliwego na 
otoczenie, w którym się 
znajduje. W końcu prze-

wsparta aż trzema dofi-
nansowaniami, dwoma 
z Programu Polski Ład 
oraz jednym z Programu 
Maluch Plus – Edycja 
2022-2029. - Dostrze-
gamy potrzeby Miesz-
kańców i w momencie, 
kiedy pojawia się moż-
liwość pozyskania środ-
ków zewnętrznych, od 
razu o nie aplikujemy. 
Dzięki dofinansowaniom 
z trzech rządowych pro-

strzeń, w której dorasta-
ją dzieci kształtuje ich 
estetykę i uświadamia 
o potrzebie dbania o jej 
jakość. Elewacja obiek-
tu będzie spójna z jej 
wnętrzem. Dominować 
będzie drewno, które na-
wiąże bezpośrednio do 
ekologii. Projekt będzie 
zindywidualizowany, 
oddający charakter miej-
scowości, m.in. poprzez 
wykonanie malowideł 
przedstawiających je-
ziora i wiatraki. Ściany 
pomieszczeń będą po-
malowane w delikatnych 
pastelowych barwach. 
Nad projektem aranża-
cji wnętrz czuwa firma 
„Kreska. Studio Projek-
towania Wnętrz” z Gło-
gowa. Najbardziej cieszy 
fakt, że do urzędu trafia 
wiele pochlebnych słów 
od mieszkańców, na 
których inwestycja robi 
ogromne wrażenie. Jed-
nak jak to bywa przy re-
alizacji tego typu zadań, 
nie wszystko wygląda 
tak kolorowo! Zawsze 
znajdzie się ktoś „życz-

liwy” i również w tym 
przypadku nie mogło być 
inaczej. Właściciel dział-
ki sąsiadującej z placem 
budowy odmówił wyko-
nawcy użyczenia terenu, 
a taka możliwość zna-
cząco ułatwiłaby roboty 
budowlane. Na szczęście 
firma dokłada wszelkich 
starań, aby prace postę-
powały zgodnie z har-
monogramem i mimo 
tej przeciwności, pierw-
sze maluchy przekroczą 
próg nowego przedszko-
la już w przyszłym roku.

Koncepcja aranżacji 
szatni
Nazwa zadania: „Budo-
wa przedszkola i klubiku 
dziecięcego w miejsco-
wości Lubięcin” 
Dofinansowanie w ra-
mach:
- Program rozwoju insty-
tucji opieki nad dziećmi 
w wieku do lat 3 „MA-
LUCH+ 2022-2029”
- Inwestycje w oświacie 
– wsparcie trwających 

inwestycji realizowa-
nych przez jednostki sa-
morządu terytorialnego 
prowadzące jednostki 
systemu oświaty – Mi-
nisterstwo Edukacji i 
Nauki
- Polski Ład
Grupa docelowa: dzie-
ci, w tym dzieci z nie-
pełnosprawnościami lub 
wymagające szczególnej 
opieki w wieku do lat 
3 oraz dzieci w wieku 
przedszkolnym
Cel projektu: utwo-
rzenie 16 miejsc opieki 
w klubiku dziecięcym 
i dofinansowanie funk-
cjonowania tych miejsc 
w okresie 36 miesięcy, 
utworzenie 32 miejsc w 
przedszkolu
Efekty, rezultaty: dzię-
ki realizacji zadania 
rozwiązane zostaną pro-
blemy związane z bra-
kiem możliwości zapew-
nienia opieki dzieciom 
w wieku żłobkowym. 
Powstały obiekt pomo-
że realizować zadania 
w zakresie kształcenia, 
wychowywania i opieki 

dzieci. W efekcie podję-
tych działań powstanie 
obiekt trzykondygna-
cyjny,  w którym będzie 
się mieściło przedszkole 
i klubik dziecięcy. Po-
wierzchnia całkowita 
budynku to około 1593 
m2. Kondygnacja nr 1 
przewidziana została na 
potrzeby przedszkola 
(około 83m2), natomiast 
piętro na potrzeby klu-
biku dziecięcego (około 
214 m2).
Wartość zadania: budo-
wa obiektu (przedszkole 
i klubik dziecięcy) ok. 
8,2 mln zł, wyposażenie 
obiektu ok. 2 mln zł
Wartość dofinansowa-
nia:
• Polski Ład –  

4 544 759,54 zł
• Polski Ład –  

1 960 000,00 zł
• MALUCH+  -   

651 208,02 zł
• Ministerstwo Edukacji  

i Nauki – 500 000,00 
zł

 #FunduszeUE  #Fundu-
szeEuropoejskie #Next-
GenerationEU

Przedszkole w Lubięcinie wystrzeliło do góry w ekspresowym tempie

Projekt sali zabaw

Tak będą wyglądały łazienki

Wizualizacja powstającej sypialni

Koncepcja aranżacji szatni

wpłynąć na obniżenie 
kosztów zużycia ener-
gii. Przypomnijmy, w 
ciągu minionych dwóch 

lat szkoła w Lubięcinie 
zmieniała się od ze-
wnątrz – Gmina Nowa 
Sól zainwestowała 
m.in. w remont dachu, 
systemu orynnowania, 

instalacji odgromowej, 
elewacji, parapetów i 
schodów wejściowych. 
- Na przestrzeni ostat-
nich paru lat bardzo 
wiele się zmieniło w 
naszych placówkach 
edukacyjnych. Wybu-
dowaliśmy nowe przed-
szkole w Przyborowie, 
p r z e p r o w a d z a l i ś m y 
liczne remonty w Za-
miejscowym Oddziale 
Przedszkolnym w Kieł-
czu, rozbudowaliśmy 
i przebudowaliśmy 
szkoły w Lubieszowie 
i Przyborowie, a teraz 
odmieniliśmy oblicze 
szkoły w Lubięcinie. 

tarzy, wymianą drzwi 
do wszystkich pomiesz-
czeń i wymianą oświe-
tlenia na ledowe, co ma 

Jedna z odnowionych sal lekcyjnych w szkole w Lubięcinie
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BUDOWA SALI GIMNASTYCZNEJ W LUBIESZOWIE NA FINISZU

ZNIKNIE BALON - POWSTANIE PRZYBORÓW ARENA

NOWE BOISKO W CIEPIELOWIE TO PRAWDZIWY SZTOS!

Sala gimnastyczna w 
Lubieszowie nabrała 
kształtów i każdy kolej-
ny dzień przybliża nas 
do oficjalnego otwarcia 
obiektu. To moment, w 
którym ważną rolę od-
grywają detale. Jednym 
z nich jest powstanie 
muralu na zewnętrznej 
ścianie budynku. Opra-
cowanych zostało kilka 
koncepcji, w związku z 
czym wójt gminy Iza-
bela Bojko i dyrektor 
szkoły Beata Artwińska 
miały twardy orzech 
do zgryzienia. Wybór 
projektu nie należał do 
łatwych, w końcu musi 
odzwierciedlać istotę 
sportowego ducha i ry-
walizacji pomiędzy za-
wodnikami, a przy tym 
wkomponować się w 
całość. Po szczegółowej 
analizie kilku propozy-

Mamy to! Po budo-
wie sali gimnastycz-
nej w Lubieszowie 
rozpocznie się kolejna 
przyszkolna inwesty-
cja, tym razem w Przy-
borowie. Gmina Nowa 
Sól uplasowała się na 
liście beneficjentów 
„Programu Olimpia” 
- Programu przysz-
kolnych hal sporto-
wych na 100-lecie 
pierwszych występów 
reprezentacji Polski 
na Igrzyskach Olim-
pijskich. To flagowy 

27 listopada br. mia-
ło miejsce oficjalne 
otwarcie boiska wie-
lofunkcyjnego w Cie-
pielowie, na które Gmi-
na pozyskała blisko 1 
mln zł z Rządowego 
Funduszu Polski Ład: 

cji w końcu udało za-
akceptować ostateczną 
wersję. Mural będzie 
wykonany w kolorze 
zielonym, by nawią-
zywać do całościowej 
koncepcji obiektu, w 
której dominują barwy 
bieli, szarości i zieleni. 
Łączna powierzchnia 
obiektu to 700 m2. W 
projekcie zastosowano 
rozwiązania proekolo-

giczne, m.in. montaż 
pompy ciepła i fotowol-
taiki oraz utworzenie na 
zewnątrz tzw. ogrodów 
zielonych, do których 
odprowadzana będzie 
woda opadowa. Do 
obiektu będzie dopro-
wadzona również dro-
ga dojazdowa z kostki 
brukowej. Przypomnij-
my, koszt budowy no-
wej sali gimnastycznej 

w Lubieszowie wynosi 
5 mln zł. 3 mln zł po-
chodzą z Rządowego 
Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji 
Strategicznych. Wyko-
nawcą jest firma Wa-
gner Factory z Ługów. 
W tym miejscu należy 
również wspomnieć o 
niespodziance przygo-
towanej przesz szkołę 
dla pracowników firmy. 
25 września obchodzo-
ny był Dzień Budowlań-
ca. Być może nie każdy 
wie, że jest to święto o 
długich tradycjach, się-
gające czasów przed-
wojennych. To wspa-
niała okazja do złożenia 
podziękowań i życzeń 
wszystkim osobom z 
branży budowlanej, bez 
rozróżnienia na płeć czy 
wykształcenie. Wszak 
do budowlańców nie 
zaliczają się wyłącznie 
osoby fizyczne, ale rów-
nież inżynierowie i każ-
dy, kto jest zawodowo 
związany z budownic-
twem, a więc z konstru-
owaniem, budowaniem 
czy realizacją projek-
tów. To wyjątkowe 
święto w sposób szcze-
gólny uczciły maluchy 
uczęszczające do od-

(ciąg dalszy ze strony 7.)

Ponadto trwa budowa 
nowego przedszkola 
i klubiku dziecięcego 
w Lubięcinie oraz sali 
gimnastycznej w Lu-
bieszowie… - wylicza 
wójt gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko i doda-
je - odpowiedzialność, 
która na mnie spoczy-
wa jest ogromna i od-
kąd zostałam wójtem, 
dokładam wszelkich 
starań, aby sprostać 
temu wyzwaniu. Mia-
łam wrażenie, że te 

budynki zatrzymały się 
w czasie, a są przecież 
jednymi z najważniej-
szych, bo to właśnie 

w nich rozpoczyna się 
proces przygotowa-
nia dzieci do dorosłe-
go życia. Nieustannie 

dążymy do tego, aby 
nasza latorośl miała 
odpowiednie warunki 
do zdobywania wiedzy, 
rozwijania swoich pa-
sji i zainteresowań. Na 
tym jednak remont się 
nie zakończył. W listo-
padzie br. pod szpach-
le trafiła sala, w której 
wcześniej znajdowała 
się biblioteka. W byłej 
czytelni, w tzw. „starej 
części” szkoły zostały 
wygospodarowane trzy 
pomieszczenia. Znaj-
dą się tam sekretariat, 
księgowość i najważ-

niejsze – gabinet dyrek-
tora. Dotychczasowa 
lokalizacja ww. po-
mieszczeń, na poddaszu 
„nowej” części szkoły 
była niefunkcjonalna. 
Sala biblioteki zwolni-
ła się dzięki inwestycji 
realizowanej w budyn-
ku po byłej poczcie w 
Lubięcinie. To właśnie 
tam przeniesiono księ-
gozbiór z gminnej czę-
ści biblioteki, a litera-
tura szkolna otrzymała 
swoje miejsce w salce 
naprzeciwko nowego 
sekretariatu.

Tak wyglądają wyremontowane korytarze

(ciąg dalszy na stronie 9.) (ciąg dalszy na stronie 10.)

(ciąg dalszy ze strony 8.)

działu przedszkolnego i 
punktu przedszkolnego 
w szkole w Lubieszo-
wie. W tym dniu dzie-
ci wraz z opiekunkami 
zgromadziły się na bo-
isku wielofunkcyjnym,  
odśpiewały głośne „100 
lat” i wręczyły ręcznie 
wykonane kartki dla 
wszystkich osób zwią-
zanych z budową sali, 
tj. pracowników i wła-
ściciela firmy Wagner 
Factory, inżynierów, 
pracowników zajmują-
cych się inwestycjami 
w urzędzie gminy oraz 
wójta gminy Nowa Sól 
Izabeli Bojko. - Branżę 
tę należy doceniać. To 
ciężka praca fachowców 
i specjalistów. To praca, 
którą mamy okazję ob-
serwować od kilku mie-
sięcy na terenie naszej 
szkoły i w dniu dzisiej-
szym postanowiliśmy 
w sposób szczególny 
ugościć osoby ciężko 
pracujące przy budowie 
sali gimnastycznej w 
Lubieszowie. W szcze-
gólności dziękuję pani 
wójt, dzięki której re-
alizowana jest ta inwe-
stycja i pracownikom 

firmy Wagner Factory. 
Życzymy Wam możli-
wości rozwoju, świe-
żych pomysłów i pro-
jektów, zadowolenia z 
dobrze wykonanej pracy 
oraz dobrej pogody dla 
budowania. – mówiła 
dyrektor szkoły, Pani 
Beata Artwińska, któ-
ra następnie zaprosiła 
wszystkich pracowni-
ków firmy na kiełbaskę 
z grilla. Właściciel fir-
my, pan Jerzy Wagner 
nie pozostał dłużny i 
w podzięce za tak miły 
gest rozdał wszystkim 
przedszkolakom słodko-
ści. Dobra atmosfera na 
budowie to podstawa!

Budowa rozpoczęła się z opóźnieniem, 
ale gdy ruszyła, to pełną parą!

Mural, który zostanie naniesiony na jedną ze ścian budynku

Przygotowany przez maluchów Dzień Budowlańca zmiękczył serce niejednego pracownika firmy

projekt Ministerstwa 
Sportu i Turystyki, któ-
rego celem jest popra-
wa dostępu do nowo-
czesnej przyszkolnej 
infrastruktury sporto-
wej. Dotacja na dofi-
nansowanie realizacji 
zadania związanego z 
budową obiektu spor-
towego w ramach pro-
gramu może wynieść 
do 70 proc. wydatków. 
W ramach progra-
mu dofinansowaniem 
mogą być objęte dwa 
rodzaje zadań: budowa 

nowego boiska wie-
lofunkcyjnego o wy-
miarach pola gry od 9 
m x 18 m do 20 m x 40 
m wraz z zadaszeniem 
o stałej konstrukcji; 
lub budowa zadasze-
nia o stałej konstruk-

cji istniejącego boiska 
wielofunkcyjnego o 
wymiarach pola gry 
od 9 m x 18 m do 20 m 
x 40 m. Gmina Nowa 
Sól złożyła wniosek na 
drugi rodzaj zadania, 
którego pełna nazwa to 

„Budowa boiska wie-
lofunkcyjnego wraz z 
zadaszeniem o stałej 
konstrukcji przy Ze-
spole Edukacyjnym w 
Przyborowie”. Wartość 
dofinansowania wy-
niosła 2,22 mln zł. 

Program Inwestycji 
Strategicznych. Dofi-
nansowanie pokryło 
aż 98% kosztów zwią-
zanych z powstaniem 
boiska, a wkład własny 
samorządu wyniósł za-
ledwie 2%. Warto w 

tym miejscu zaznaczyć, 
że Program kierowany 
był do miejscowości, w 
których kiedyś istniały 
PGR-y, tak więc Gmina 
złożyła dwa wnioski – 
na budowę boisk w Cie-
pielowie i Lubieszowie. 
Wsparcie finansowe 
zostało przyznane tylko 
na realizację inwestycji 
w Ciepielowie. 

Symboliczne przecię-
cie wstęgi odbyło się 
w obecności mieszkań-

ców, sołtysa i zapro-
szonych gości, tj. wy-
konawcy – właściciela 
firmy Wagner Factory, 
radnej Gminy Nowa Sól 
Danuty Syćko, radnego 
powiatowego i sołtysa 
sąsiedniej miejscowości 
Przemysława Ficnera, 
skarbnika Gminy Ju-
styny Anteckiej-Klimek 
oraz pracowników urzę-
du.   - Lubię takie inwe-
stycje, bo lubię sport. 
Wykonanie tej inwesty-

cji było dla mnie samą 
przyjemnością, oby 
więcej takich! Mam na-
dzieję, że obiekt przez 
długie lata będzie służył 
mieszkańcom Ciepielo-
wa, w szczególności 
dzieciom i młodzieży. 
Efekt końcowy robi 
wrażenie, a to cieszy 
podwójnie. Dziękuję 
Pani wójt za obdarzenie 
nas zaufaniem i powie-

Dotychczasowy balon zastąpi nowa hala „Przyborów Arena”
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2 MILIONY NA DROGĘ W LUBIESZOWIE. 
SĄ PLANY NA KOLEJNE INWESTYCJE!

KIEŁCZANIE BĘDĄ MIELI ŚCIEŻKĘ ROWEROWĄ

Temat dróg to temat 
rzeka. Dzięki polityce 
obecnych władz gminy 
udało się zrealizować 
wiele inwestycji nie 
tylko związanych z bu-
dową i rozbudową czy 
remontami dróg, ale 
również ich doświetla-
niem. W najbliższym 
czasie nowej drogi do-
czekają się mieszkańcy 
Lubieszowa. Wraz z 
początkiem październi-
ka br. Gmina otrzymała 
bardzo dobrą wiado-
mość o otrzymaniu 2 
mln zł dofinansowania 
na „Modernizację dro-
gi gminnej nr 003732F 
w Lubieszowie”, w ra-
mach 8. edycji Rządo-
wego Funduszu Polski 
Ład: Programu Inwe-
stycji Strategicznych. 

Mamy bardzo dobrą 
wiadomość dla rowerzy-
stów z Kiełcza. 2 paź-
dziernika br. wójt gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko 
oraz skarbnik Justyna 
Antecka-Klimek pod-
pisały z firmą MARCO 
Bereś Marek, reprezen-
towaną przez Marka Be-
resia – właściciela, umo-
wę na realizację zadania 
pn. „Rozbudowa drogi 
gminnej nr 003713F 
(ul. Szkolnej) relacji 
Nowa Sól – Kiełcz, po-
legająca na budowie 
ścieżki rowerowej wraz 
z budową oświetlenia 
drogowego”. Zakres 
zadania obejmuje budo-
wę ścieżki rowerowej 

Mowa tu o odcinku dro-
gi przy boisku sporto-
wym. Inwestycją objęta 
zostanie również wy-
miana sieci wodociągo-
wej zlokalizowanej po-
środku pasa drogowego, 
w tym remont istnieją-
cych przyłączy wodo-
ciągowych, a także bu-
dowa nowych przyłączy 
do działek dotychczas 
niezasilonych w wodę. 
Nowa droga ma być od-
dana do użytku w 2024 
r. Gmina jest w trakcie 
wyłaniania wykonawcy. 
Warto przypomnieć, że 
radna Monika Ostrow-
ska nie zagłosowała za 
wprowadzeniem 2 mln 
zł do budżetu gminy na 
remont tej drogi, o czym 
informowaliśmy szerzej 
w poprzednim wyda-

dwukierunkowej o sze-
rokości 2,5m, jak rów-
nież budowę przejazdów 
przez ścieżkę rowero-
wą, umożliwiających 
dojazd na istniejących 
działek– pól rolnych, 
łąk, dróg zbiorczych 
i dróg wewnętrznych, 

budowę przepustów na 
rowach melioracyjnych, 
przebudowę istnieją-
cej ścieżki rowerowej 
w celu połączenia z 
nową oraz budowę i 
rozbudowę oświetle-
nia ulicznego. Wszyscy 
uprawnieni właściciele 

działek otrzymali już 
wypłatę odszkodowania 
z tytułu wywłaszczenia 
na mocy decyzji ZRID. 
Łączna kwota wszyst-
kich odszkodowań wy-
niosła blisko 350 tys. 
zł. Wywłaszczenia były 
konieczne ze względu 

(ciąg dalszy ze strony 9.)

rzenie tej inwestycji w 
nasze ręce. Współpraca 
po raz kolejny zaowo-
cowała!. – mówił Je-
rzy Wagner, właściciel 
firmy Wagner Factory. 
- Drodzy Mieszkańcy, 
to boisko ma dla nas 
szczególne znaczenie. 
Jest spełnieniem ma-
rzeń naszego śp. Grze-
gorza, który jako sołtys 
wielokrotnie zabiegał o 
powstanie tego obiek-
tu. W końcu się udało. 
Nigdy nie mieliśmy w 
Ciepielowie takiego 
sołtysa i zapewne mieć 
już nie będziemy, dla-
tego wspólnie z radą 
gminy postanowiliśmy 
nadać boisku nazwę im. 
Grzegorza Osieckiego. 
Bardzo dziękuję za ten 
gest obecnej radnej Pani 
Danusi Syćko, która za-
wsze wspiera działania 
Gminy, w tym realiza-
cje wielu inwestycji. W 
dniu dzisiejszym przy-
pieczętujemy dzieło, 
które zapoczątkował 
Grzegorz, dlatego nie 
tylko dokonamy oficjal-
nego otwarcia boiska, 
ale również odsłonimy 
tablicę pamiątkową. 
To bardzo wymowna 
chwila, bo tak jak jest 
napisane na tablicy – 
największe dzieła po-
wstają w największej 
ciszy. – przemawiała ze 
wzruszeniem wójt Iza-
bela Bojko. Po części 
oficjalnej zgromadzeni 
goście zostali zapro-
szeni na poczęstunek 
w „Leśnej Enklawie”, 
gdzie Pan Jerzy Wa-
gner przekazał na ręce 
wójta gminy Nowa Sól 
torbę z piłkami, jako 

pierwsze wyposażenie 
boiska. Wójt nie była 
dłużna i też przekaza-
ła wykonawcy drobny 
upominek. Kwiaty i 
podziękowania wrę-
czała Agnieszka Osiec-
ka, sołtys Ciepielowa. 
– Dziękuję w imieniu 
wszystkich mieszkań-
ców Ciepielowa. Nie 
sądziliśmy, że boisko 
będzie aż takich roz-
miarów, oświetlone i z 
pełną infrastrukturą. To 
dla nas wyróżnienie i 
jednocześnie zobowią-
zanie, aby mieszkańcy 
uszanowali to miejsce i 
dbali o nie. Jeszcze raz 
dziękuję – mówiła Pani 
Sołtys.

Nowoczesne boisko 
posiada nawierzchnię 
poliuretanową oraz 
obiekt techniczny (ga-
raż) do przechowywa-
nia sprzętu sportowego. 
Co ważne, w projekcie 
pomyślano również o 
oświetleniu, dzięki cze-
mu z obiektu można 
korzystać nawet późną 
porą. Teren okala opa-
ska z kostki brukowej 

- Chcielibyśmy podziękować. Jesteśmy bardzo wdzięczni pani wójt, wy-
konawcy i urzędnikom za stworzenie nam takiego obiektu. Jesteśmy rów-
nież wdzięczni za to, że pomyślano o tym, aby nadać temu miejscu imię na-
szego nieodżałowanego sołtysa. Jesteśmy jednomyślni w tym, że zasłużył 
sobie na to wyróżnienie, bo takiego sołtysa jak Grześ nie było i nie będzie 
już. Mam nadzieję, że wszyscy mieszkańcy będą szanować to co dostali, 
w końcu bardzo tego chcieliśmy… - komentuje mieszkanka Ciepielowa, 
Katarzyna Podgórska.

i ogrodzenie panelowe. 
Zamontowano także 
ławki i kosze na od-
pady. Nowy kompleks 
sportowy umożliwia 
uprawianie wielu dys-
cyplin sportowych, w 
tym m.in. piłkę ręczną, 
koszykówkę, siatkówkę 
i tenisa ziemnego. Jest 
w pełni wyposażony w 
niezbędną infrastruk-
turę, posiada tablice, 
bramki, siatki, stojaki, 
osłony, stoiska, a na bo-
isku do koszykówki za-
montowano kosz z cyn-
kowanymi obręczami z 

metalową siatką. Budo-
wa od samego początku 
przebiegała sprawnie 
i zgodnie z harmono-
gramem, dzięki czemu 
mieszkańcy już mogą 
korzystać z nowego 
obiektu. Wykonawcą 
była firma Wagner Fac-
tory. To kolejne takie 
miejsce na mapie naszej 
gminy, które powsta-
ło dzięki systematycz-
nemu inwestowaniu 
w bazę sportową. Po-
dobne boiska znajdują 
się w Lipinach, Starej 
Wsi, Przyborowie (przy 

szkole), Lubieszowie 
(przy szkole), Kiełczu 
i Lubięcinie, a teraz 
do grona tych miejsco-
wości dołączył Ciepie-
lów.  To wszystko w 
otoczeniu infrastruk-
tury dodatkowej – jest 
plac zabaw, siłownia 
napowietrzna, wiata z 
miejscem na ognisko, 
dwór „Leśna Enklawa” 
z placem festynowym 
oraz nie tak dawno od-
dany do użytku park. 
Boisko nosi imię Grze-
gorza Osieckiego, byłe-
go sołtysa Ciepielowa. 
Na pamiątkowej tablicy 
widnieje napis „Pamię-
ci Sołtysa, który zaini-
cjował dzieło budowy 
obiektu sportowego, 
mieszkańcy i samorząd 
gminy Nowa Sól” oraz 
wymowny cytat nie-
mieckiego pisarza Wil-
helma Raabe – „Naj-
większe cuda powstają 
w największej ciszy”. 
To hołd dla tragicznie 
zmarłego sołtysa, który 
skutecznie aktywizował 
społeczność lokalną i 
podejmował się wielu 
inicjatyw na rzecz po-
prawy warunków życia 
w miejscowości.

Nowe boisko będzie czynne trzy razy w tygodniu, 
a zajęcia będzie prowadził animator sportu, pan 
Hubert Jokiel z Kiełcza. 

Symboliczne przecięcie wstęgi oficjalnie zakończyło inwestycję w Ciepielowie

Tablica upamiętniająca sołtysa Grzegorza Osieckiego

twierdzeniem tych słów 
są chociażby kolejne 
starania o pozyskanie 
środków zewnętrznych. 
W ramach naboru do 
Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg zostały 
złożone do Wojewody 
Lubuskiego wnioski o 
dofinansowanie 3 in-
nych zadań, tj. budo-
wę drogi gminnej (ul. 
Ogrodowej) w Rudnie 
wraz z rozbudową sieci 
wodociągowej i kanali-
zacyjnej, budowę drogi 
gminnej w m. Wro-
ciszów (równoległej 
do drogi wojewódzkiej 
biegnącej przez miej-
scowość, prowadzącej 
do zabudowań, placu 
zabaw i świetlicy) oraz 
budowę drogi gminnej 
na Osiedlu Grafitowym 
w Lubieszowie wraz z 
rozbudową sieci wo-
dociągowej. Wszystkie 
ww. wnioski zostały 

pozytywnie zweryfi-
kowane pod względem 
formalnym i meryto-
rycznym, otrzymując 
tym samym rekomen-
dację do uzyskania 
dofinansowania, co 
potwierdza nadesłane 
przez wojewodę pismo 
z dnia 21 września br.  
Mimo tego inwestycje 
uplasowały się na liście 
rezerwowej. W związku 
z tym, że są to zadania 
priorytetowe, Gmina 
w dalszym ciągu bę-
dzie przystępować do 
naborów ogłaszanych 
w przyszłości. Ponadto 
został złożony wniosek 
do PROW na budowę 
drogi na Osiedlu Nad 
Stawem w Lubieszowie. 
Wniosek nie uzyskał 
rekomendacji, ale nic 
nie jest jeszcze przesą-
dzone – trwa procedura 
odwoławcza. Pragnie-
my zapewnić naszych 
mieszkańców, że temat 
ten jest wciąż aktualny, 
a nieustanne starania fi-
nalnie doprowadzą nas 
do realizacji planów in-
westycyjnych.

niu „Naszych Wieści”.  
– Marzeniem chyba 
każdego z nas jest nie-
skazitelna infrastruktu-
ra drogowa. To nie jest 
łatwe zadanie do zre-
alizowania, gdyż mamy 
bardzo rozległą gmi-
nę, składającą się z 23 
miejscowości, a inwe-
stycje drogowe są bar-
dzo kosztowne. Co roku 
staramy się zaplanować 
budżet w taki sposób, 
aby zyskała każda miej-
scowość. Własnymi 
siłami remontujemy 
drogi, które nie wyma-
gają milionowych na-
kładów finansowych, a 
na większe inwestycje 
pozyskujemy środki 
zewnętrzne. Myślę, że 
z czystym sumieniem 
mogę powiedzieć: 
przez ostatnie lata uda-
ło się zrobić naprawdę 
wiele! Mam też świa-
domość tego, że wciąż 
czeka nas ogrom pracy, 
dlatego nie spoczywa-
my na laurach i sukce-
sywnie inwestujemy w 
kolejne drogi należą-
ce do gminy. – mówi 
wójt Izabela Bojko. Po-

Droga gminna nr 003732F w Lubieszowie 
w przyszłym roku przejdzie modernizację

na to, że ścieżka będzie 
przebiegała również 
przez tereny nie nale-
żące do Gminy. Nieste-
ty radny z Kiełcza, pan 
Zbigniew Ogrodniczuk 
nie zagłosował za bu-
dową tej ścieżki rowe-
rowej, a realizacja tej 
inwestycji jest przede 
wszystkim dużym ukło-
nem w stronę mieszkań-
ców tej miejscowości. 
Od lat obserwowany 
jest wzmożony ruch ro-
werzystów na tym od-
cinku drogi. Ścieżka, 
która będzie dodatkowo 
oświetlona, ma przede 
wszystkim zapewnić 

(ciąg dalszy na stronie 12.)

Ścieżka będzie przebiegć wzdłuż drogi dojazdowej do Kiełcza, tuż za aleją lip
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W DĄBROWNIE ZAGRAJĄ W SIATKÓWKĘ PLAŻOWĄ

JAŚNIEJ W STANACH 
I BUCZKOWIE

REMONT CHODNIKA 
W PRZYBOROWIE

W ostatnich tygo-
dniach wakacji w miej-
scowości Dąbrowno, tuż 
przy placu zabaw i si-
łowni napowietrznej po-
wstała kolejna atrakcja. 
Mieszkańcy otrzymali 
do dyspozycji boisko do 
gry w siatkówkę plażo-
wą. Inicjatorem inwe-
stycji jest sołtys Natalia 
Majewska. 

- Wraz z radą sołecką 
staramy się rozdzielać 
środki z funduszu so-
łeckiego w taki sposób, 
aby oprócz realizacji 
bieżących zadań, wy-
łuskać też coś nowego 
dla naszych wiosek. Pani 
wójt zadbała o to, aby w 
Okopcu powstał pięk-
ny plac zabaw, tak więc 
chcieliśmy też zrobić 
coś dla Dąbrowna. Do-

szliśmy z wójt do poro-
zumienia, by wspólnie 
z Gminą zainwestować 
w boisko do siatkówki 
plażowej, tak jak dzieje 
się to w innych miej-
scowościach. Myślę, że 
to dobry pomysł, bo po 
podzieleniu wydatków 
udało się stworzyć kolej-
ną atrakcję dla naszych 
mieszkańców. – komen-
tuje sołtys, Natalia Ma-
jewska. 

Jak już wspomniała 
Pani sołtys, zakup pia-
sku, linii boiska, słup-
ków i siatki został sfi-
nansowany z funduszu 
sołeckiego i budżetu 
Gminy. Natomiast przy-
gotowaniem terenu i 
montażem elementów 
boiska zajęli się pracow-
nicy Referatu Gospodar-

W poprzednim nume-
rze „Naszych Wieści” 
informowaliśmy czy-
telników o tym, że w 
Stanach i Buczkowie 
trwały prace polegające 
na budowie doziemnej 
kablowej linii elektro-
energetycznej i  fun-
damentów pod nowe 
punkty oświetleniowe. 
Kolejnym etapem był 
montaż słupów i ener-

gooszczędnych opraw 
ledowych. W efekcie 
nowe lampy już roz-
świetlają kolejne drogi 
w gminie. Wykonawcą 
była firma Katarzyna 
Wlazło IT PARTNER z 
Żagania, a zadanie w ca-
łości sfinansowała Gmi-
na. Zadanie ma na celu 
przede wszystkim po-
prawę bezpieczeństwa 
pieszych i kierowców.

Latem w Przyboro-
wie miał miejsce re-
mont chodnika przy 
pętli autobusowej, tuż 
za kapliczką. W ramach 
zadania wymieniony 
został krawężnik, a 

starą nawierzchnię as-
faltową, która była już 
w bardzo złym stanie 
technicznym, zastąpiła 
kostka brukowa. Wy-
remontowany chodnik 
tworzy spójną całość 

PLAC ZABAW W STAREJ WSI POWSTANIE DO KOŃCA GRUDNIA

BOISKO W PRZYBOROWIE DOCZEKAŁO SIĘ NAWODNIENIA

Gmina Nowa Sól od-
stąpiła od umowy, za-
wartej w dniu 1 sierpnia 
2023 r. z firmą Steelcore 
Sp. z o.o., której przed-
miotem było wykona-
nie zadania pn. „Prze-
budowa placu zabaw w 
m. Stara Wieś”. Firma 
zobowiązała się wy-
konać zlecenie do dnia 
29.11.2023 r., ale nie 
podjęła żadnych dzia-
łań na przekazanym 
placu budowy. Opie-
szałość wykonawcy 
mogła poskutkować 
utratą dofinansowania 
pozyskanym na realiza-

Na terenie gminy 
Nowa Sól została zre-
alizowana kolejna in-
westycja, której celem 
jest poprawa infrastruk-
tury boisk piłkarskich. 
Tym razem montażu 
systemu nawadnia-
nia doczekało się bo-
isko w Przyborowie. 
System ułatwi proces 
utrzymania wysokiej 
jakości murawy, ale też 
pozwoli na oszczędne 
gospodarowanie wodą. 
Odpowiednio nawil-
żana i pielęgnowana 

nawierzchnia wpłynie 
na wzrost bezpieczeń-
stwa oraz rozwój bazy 
sportowej wśród dzieci, 
młodzieży i dorosłych. 
Podobne systemy dzia-
łają już w Lubięcinie i 
Nowym Żabnie. Gmina 
na realizację inwesty-
cji pozyskała z Urzędu 
Marszałkowskiego Wo-
jewództwa Lubuskiego 
30.000,00 zł dotacji ce-
lowej w ramach progra-
mu poprawy infrastruk-
tury boisk. 33.500,00 
zł dołożyła z własnego 

(ciąg dalszy ze strony 11.)

bezpieczeństwo miesz-
kańców podążających 
w kierunku innych miej-
scowości naszej gminy i 

Nowej Soli. Wiele osób 
korzysta z jednośladów 
nie tylko w celach re-
kreacyjnych, ale rów-
nież wybierając się na 
zakupy czy do lekarza. 

- Nasz Kiełcz bardzo wiele zyskał w tym roku i bardzo 
nas to cieszy. Wiadomo, że chciałoby się jeszcze więcej, 
ale rozumiemy, że są też inne miejscowości. Świetlica 
wiejska przeszła remont, powstał piękny ogród angiel-
ski, a niedługo będziemy mieli ścieżkę rowerową. Były 
też kolejne nasadzenia roślin we wiosce, przy nowej dro-
dze na ulicy Zielonej. Wspólnie z Gminą zorganizowali-
śmy Dzień Dziecka w połączeniu z Dniem Bociana oraz 

Dzień Seniora. Jako sołectwo braliśmy aktywny udział w Dożynkach. Współ-
praca z Gminą się układa i takie są tego efekty. Dziękuję Pani wójt w imieniu 
swoim i mieszkańców za to, że każdego roku w naszej miejscowości coś się 
dzieje. – Alfreda Stroka, sołtys Kiełcza.

Dzięki takim inwesty-
cjom jak ta, usprawniana 
jest komunikacja pomię-
dzy miejscowościami 
i zwiększana atrakcyj-
ność gminy wiejskiej 

Nowa Sól. Wartość in-
westycji to blisko 1,05 
mln zł brutto, a środki 
finansowe na jej reali-
zację pochodzą z budże-
tu gminy oraz z urzędu 

marszałkowskiego wo-
jewództwa lubuskiego. 
Wykonawca już przystą-
pił do prac, a ścieżka ma 
być oddana do użytku w 
przyszłym roku.

Wójt gminy i właściciel firmy „Marco” Marek Bereś 
w dniu podpisania umowy na wykonanie inwestycji

Zdjęcie poglądowe jednego z elementów 
nowego placu zabaw w Starej Wsi

cję inwestycji z Urzędu 
Marszałkowskiego w 
ramach konkursu „Lu-
buska Baza Turystyczna 
na rok 2023”. W związ-
ku z powyższym wójt 
gminy Nowa Sól podjęła 
decyzję o wyłonieniu in-
nego wykonawcy, który 
niezwłocznie podejmie 
się realizacji zadania. – 
Bardzo zależy nam na 
tej inwestycji, a jeszcze 

bardziej zależy na niej 
mieszkańcom. Nie mo-
żemy czekać do ostat-
niej chwili i ryzykować 
utratą dofinansowania. 
W tym miejscu chcę 
uciąć wszelkie spekula-
cje - plac zabaw w Starej 
Wsi powstanie. Wraz z 
pracownikami nadzoru-
jącymi inwestycję trzy-
mamy rękę na pulsie i, 
mimo że realizacja prze-

ciągnęła się w czasie, to 
ostatecznie dojdzie do 

skutku. – wyjaśnia wójt 
Izabela Bojko

budżetu. Całkowity 
koszt zadania wyniósł 

63.500,00 zł brutto. 
Wykonawcą była firma 

FHU Smile Dawid Po-
klepa ze Starej Wsi. 

boisko w Przyborowie w trakcie realizacji inwestycji

czego w Kiełczu. Tym 
sposobem mieszkańcy 
Dąbrowna zyskali kolej-
ne miejsce do uprawiania 
sportu, który w ostatnich 

latach zyskał dość dużą 
popularność. Gra w siat-
kówkę na plaży to moż-
liwość jednoczesnego 
rozkoszowania się słoń-

cem, ruchem i rywaliza-
cją z przeciwną drużyną. 
Też jesteście ciekawi, co 
Pani sołtys zaplanuje w 
przyszłym roku?

Zdjęcie wykonane w dniu montażu elementów boiska

Przy kościele i cmentarzu w Stanach zostały za-
montowane klimatyczne latarnie parkowe, przy 
drogach stanęły standardowe lampy uliczne.

z pozostałymi chodni-
kami w miejscowości. 
Wykonawcą była firma 
PBD. Zadanie zostało 
sfinansowane z budże-
tu gminy. To kolejny 
przykład mniejszych 
inwestycji, które są re-
alizowane z własnych 
środków w ramach po-
prawy infrastruktury 
drogowej. 
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ODNAWIANIE PRZYSTANKÓW POMOC FINANSOWA DLA OSP PRZYBORÓW

ŚWIĘTO JAJA W NOWYM ŻABNIE

WANDALE POD OBSERWACJĄ

GMINNA SPÓŁKA WODNA DZIAŁA NOWYM SPRZĘTEM

W gminie wiejskiej 
Nowa Sól dokonywane 
są systematyczne prze-
glądy stanu technicz-
nego przystanków au-
tobusowych. Niestety 
w tych miejscach czę-
sto dochodzi do aktów 
wandalizmu. Wybijane 
są szyby, niszczone są 
tablice z rozkładami 
jazdy, czy też malo-
wane sprayem ściany. 

Referat Gospodarczy 
z siedzibą w Kiełczu 
nieustannie prowadzi 
prace konserwacyjne 
obiektów użyteczności 
publicznej, w tym m.in. 
przystanków. W ostat-
nim czasie renowację 
przeszły tzw. „muro-
wane przystanki” w 
Stanach i Lipinach. 
Wcześniej podobny 
zabieg został przepro-

wadzony w Lelecho-
wie. Tym sposobem 
zadbaliśmy o estetykę 
kolejnych obiektów, 
które wpływają na wi-
zerunek naszej gmi-
ny. Niestety starania o 
wizerunek gminy nie 
zostały uszanowane, 
ponieważ na przystan-
ku w Lipinach szybko 
pojawił się nowy szpe-
cący napis.

12 października br. 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko wraz ze 
Skarbnikiem Gminy Ju-
styną Antecką - Klimek 
podpisały  w Regional-
nym Centrum Anima-
cji Kultury w Zielonej 
Górze umowę na dofi-
nansowanie Ochotni-
czej Straży Pożarnej w 
Przyborowie. Dofinan-
sowanie udzielone zo-
stało przez Zarząd Wo-
jewództwa Lubuskiego 
dla OSP za heroiczną 
pracę strażaków, którzy 
pomagali gasić pożar 
hali magazynowej w 
Przylepie. Podczas akcji 
gaśniczej środki ochro-
ny osobistej i umunduro-
wanie strażaków uległy 
zużyciu i zniszczeniu. 

Dzięki pomocy finan-
sowej jednostka OSP 
zostanie wyposażona w 
nowe sprzęty i mundury. 
Tym samym poprawi się 
bezpieczeństwo i wa-
runki pracy strażaków, 
co z kolei przyczyni się 
do zwiększenia bezpie-
czeństwa mieszkańców. 
Pomoc finansowa dla 
strażaków ochotników 
zaangażowanych w ak-
cję pożarniczo-gaśniczą 
w Przylepie jest jednym 
z elementów planu dzia-
łań Zarządu Wojewódz-
twa Lubuskiego po ka-
tastrofie. W jego skład 
wchodzą także badania 
dla strażaków w Lubu-
skim Specjalistycznym 
Szpitalu Pulmonologicz-
no-Kardiologicznym w 

Nie od dziś wiado-
mo, że Nowe Żabno i 
okolice to zagłębie ku-
rzych ferm. Ponadto na 
miejscowym skwerze 
od lat dumnie prezen-
tuje się wielkie jajo, 
dlatego też 12 sierpnia 
br. na boisku w Nowym 
Żabnie odbyła się piąta 
edycja festynu jajecz-
nego. Impreza rozpo-
częła się atrakcjami dla 
najmłodszych – anima-
cjami, dmuchańcami, 
malowaniem twarzy, 
zabawami ruchowy-
mi i warsztatami pla-
stycznymi. W progra-
mie były też zabawy 
i konkursy z jajem w 
roli główniej oraz za-
wody dla miejscowych 
siłaczy. Najsilniejszym 

nagrody wręczyła rad-
na sejmiku wojewódz-
twa lubuskiego Pani 
Małgorzata Paluch-
-Słowińska. W trakcie 
festynu odbył się rów-
nież Turniej Siatków-
ki Plażowej o Puchar 
Wójta Gminy Nowa 
Sól. Na zwycięzców 
oraz uczestników kon-
kursów, oprócz nagród 
czekały wytłaczanki z 
jajami. Na festyn warto 
było przyjść nie tylko 
ze względu na atrakcje 
i dobrą zabawę. Każ-
dy w trakcie imprezy 
mógł wspomóc akcję 
charytatywną, czyli 
zbiórkę pieniędzy na 
zakup sprzętu rekre-
acyjnego dla Lubuskie-
go Ośrodka Wsparcia 

Na początku listo-
pada w „Zielonym 
Amfiteatrze” w Lu-
bięcinie zamontowa-
ny został monitoring. 
To reakcja Gminy na 
zgłaszane przez miesz-
kańców niepożąda-
ne zachowania osób 
przebywających na 
terenie rekreacyjnym, 
szczególnie nocą oraz 
liczne zniszczenia 
mienia publicznego. 
Mamy nadzieję, że od-
tąd czujne oczy kamer 
przyczynią się do po-
prawy bezpieczeństwa 

W tym roku Gminna 
Spółka Wodna rozpo-
częła prace na rowach 
przy użyciu nowego 
sprzętu, którego posia-
danie jest bardzo istotne 
– umożliwia działalność 
w terenie praktycznie 

przez cały rok. Wio-
sną, jesienią i zimą na 
polach uprawnych, a 
latem przy nieużytkach 
rolnych, działkach za-
lesionych, gdzie wjazd 
maszyn nie spowoduje 
zniszczenia płodów rol-

nych. Na wyposażeniu 
spółki znajdują się: ko-
parko-ładowarka, mała 
koparka, przyczepa, 
ciągnik rolniczy, mul-
czer, odmularka, rębak, 
frezarka, kosy i piły. 
Plany na najbliższe 

Odrestaurowany przystanek autobusowy w Lipinach

i kradzieży. Teren nie 
został jeszcze oddany 
do użytku, a wykonaw-
ca i gmina już zma-
gają się z problemem 
„lepkich rąk”. Jaki los 
czeka plażę w przy-
szłości? Na nowym i 
niedostępnym jeszcze 
dla mieszkańców po-
moście można dostrzec 
namalowane napisy, a 
z placu budowy znik-
nęły rośliny ozdobne - 
złodzieje sadzonek nie 
próżnowali. Do podob-
nych sytuacji niestety 
dochodziło dużo wcze-
śniej. Nie zamierzamy 
tolerować takich przy-

padków, w związku z 
czym na plaży również 
zostanie zamontowa-
ny monitoring! Mamy 
nadzieję, że uchroni to 
teren przed dalszymi 
dewastacjami. Mimo 
zabezpieczenia terenu 
kamerami i tak zwra-
camy się do miesz-
kańców o czujność i 
reagowanie na akty 
wandalizmu lub kra-
dzieże. Ponadto wójt 
gminy Nowa Sól in-
formuje, że monitoring 
będzie systematycznie 
montowany również w 
innych miejscach uży-
teczności publicznej.

i zniechęcenia wandali 
do wyrządzania szkód, 
które narażają Gminę 
na dodatkowe koszty. 
Niestety montaż mo-

nitoringu konieczny 
jest też na rewitalizo-
wanej plaży w Cheł-
mku, gdzie dochodzi 
do licznych zniszczeń 

lata są bardzo ambitne, 
gdyż Spółka zakłada, 
że w ciągu najbliższych 
5 lat wyczyści 100 
km rowów. Dlaczego 
udrażnianie rowów jest 
tak bardzo ważne?  Po-
zwala to na regulację 
gospodarki wodnej na 
danym terenie, co jest 
istotne z punktu widze-
nia zarówno rolnika jak 
i zwykłego mieszkańca. 
Jeżeli rów jest drożny 
i posiada sprawne za-
stawki, to można zapo-
biegać podtopieniom w 
okresie jesienno-zimo-
wym oraz suszom w le-
cie. Liczne podtopienia 
dotykają nie tylko pola, 
ale również domostwa. 
To zjawisko nieste-
ty często występuje w 
Kiełczu. To właśnie 
dlatego normowanie 
gospodarki melioracyj-

nej jest tak bardzo waż-
ne.  

P r z y p o m n i j m y , 
Gminna Spółka Wodna 
Nowa Sól dokonała za-
kupu maszyn z fundu-
szu  Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich 
„Inwestycje zapobiega-
jące zniszczeniu  poten-
cjału produkcji rolnej” 
w ramach poddziałania 
5.1. „Wsparcie inwe-
stycji w środki zapo-
biegawcze, których ce-
lem jest ograniczenie 
skutków podobnych 
do klęsk żywiołowych, 
niekorzystnych zjawisk  
klimatycznych i kata-
strof”. Sprzęt służy do 
bieżącego utrzymania, 
konserwacji oraz re-
nowacji stanu rowów 
melioracyjnych znaj-
dujących się na terenie 
naszej gminy.Fot. archiwalne z maja 2022 r. - odbiór nowego ciągnika z kosiarką bijakową

Torzymiu. W akcji ga-
śniczej brało udział łącz-
nie 17 jednostek OSP z 
naszego województwa. 

Zarząd Województwa 
Lubuskiego przeznaczył 
dla strażaków w sumie 
750 tys. złotych. Kwota 

dofinansowania, które 
otrzymała OSP z Przy-
borowa to prawie 23 tys. 
zł.

Na zdjęciu od lewej Poseł na Sejm RP Waldemar Sługocki, skarbnik Justyna Antecka-Klimek, 
Wójt Izabela Bojko, marszałek województwa Marcin Jabłoński.

Osób z Autyzmem, 
prowadzoną przez fun-
dację Dalej Razem. Do 
akcji przyłączyła się 
wójt gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko, która 
ufundowała nagrodę 
główną – hulajnogę. Na 
rzecz zbiórki zostały 
przekazane też gminne 
gadżety. Swoją cegieł-
kę dołożyło sołectwo 
Nowe Żabno, przeka-
zując na poczet funda-
cji dochód ze sprzedaży 
loterii fantowej, ciast, 
kiełbasek i lemoniady. 
Sołtys Przemysław Fic-
ner dowodził licytacji, 
w trakcie której można 
było nabyć m.in. piłki 
z autografami Marci-
na Oleksego. Punktem 
kulminacyjnym festynu 

było smażenie jajeczni-
cy z 220 jaj. W jej przy-
gotowaniu uczestniczy-
li: wójt Izabela Bojko, 
sołtys Nowego Żabna 
Przemysław Ficner 
oraz radni z terenu gmi-

ny - pani Danuta Syćko 
i pan Robert Majewski. 
Festyn zakończył się 
zabawą taneczną pod 
chmurką. Serdecznie 
dziękujemy za pomoc 
w przygotowanie tego-
rocznego  Święta Jaja, 
którego głównym ce-
lem była zbiórka cha-
rytatywna. Dziękuje-
my Sołtysowi i radzie 
sołeckiej, fundacji, 
sponsorom i mieszkań-
com. To dzięki Wam 
udało się zebrać w su-
mie 6.106,00 zł. Za-
wdzięczamy to waszej 
obecności, pozytywnej 
energii i szczodrym 
sercom. 

Święto Jaja obfitowało w liczne zabawy i konkursy, oczywiście o tematyce jajecznej

W przygotowaniu jajecznicy sołtysowi Nowego 
Żabna pomagała m.in. radna Danuta Syćko
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TAKIE DOŻYNKI SĄ TYLKO W LUBIĘCINIE!
26 sierpnia br. miesz-

kańców gminy Nowa Sól 
zjednoczyło wielkie Świę-

to Plonów. Był to czas 
wspaniałej zabawy, wy-
tchnienia i dziękczynienia 

za żniwa. Impreza odbiła 
się szerokim echem w ca-
łym powiecie!

Spektakularny korowód i Msza Św. w intencji rolników

Obrzęd dożynkowy i wspaniała zabawa

Stoiska sołeckie i konkursy

Jak co roku dożynki w 
naszej gminie rozpoczęły 
się barwnym korowodem 
przemierzającym ulica-
mi Chełmka i Lubięci-
na. Na czele jechał wóz 
policyjny i strażacki. W 
bryczce zasiedli starosto-
wie dożynek i wójt, a na 
przyczepie przygrywała 
orkiestra dęta. W dalszej 
kolejności swoimi ma-
szynami jechali rolnicy. 
Trasa była wzbogacona 
przepięknie udekorowa-

nymi posesjami, przed 
którymi licznie groma-
dzili się mieszkańcy po-
zdrawiający wszystkich 
uczestników korowodu. 
Miejscem docelowym 
było boisko w Lubię-
cinie, gdzie ks. Marcin 
Muszyński,  proboszcz 
parafii pw. Najświętsze-
go Serca Pana Jezusa 
w Lubięcinie, odprawił 
Mszę Św. polową w in-
tencji rolników. W ten 
sposób rozpoczęliśmy 

obchody najważniejsze-
go święta w naszej gmi-
nie. Wójt Izabela Bojko 
składa ogromne podzię-
kowania wszystkim rol-
nikom, którzy wzięli 
udział w korowodzie 
dożynkowym, będącym 
jednocześnie przepiękną 
prezentacją sprzętu rol-
niczego, licznie zgroma-
dzonym mieszkańcom 
oraz osobom przygoto-
wującym dekoracje na 
trasie korowodu. Osobne 

Część oficjalna Gmin-
nego Święta Plonów 
rozpoczęła się przemo-
wą wójta gminy Nowa 
Sól Izabeli Bojko, która 
w swoim wystąpieniu 
podkreśliła znaczenie 
ciężkiej pracy na roli i 
symboliki chleba, ży-
cząc wszystkim, a w 
szczególności gospoda-
rzom – chwili wytchnie-
nia i dobrej zabawy. 
Swoją obecnością za-
szczycili nas także za-

proszeni goście, w tym 
Małgorzata Paluch Sło-
wińska - radna sejmiku 
województwa lubuskie-
go oraz Andrzej Ziarek 
– przewodniczący rady 
powiatu i zastępca dy-
rektora Departamentu 
Infrastruktury Społecz-
nej w UMWL, który 
skierował kilka słów do 
mieszkańców w imieniu 
swoim i wicemarszałka 
Stanisława Tomczyszy-
na. Natomiast Przemy-

sław Ficner podkreślił, 
że występuje w tym 
dniu nie tylko jako rad-
ny powiatu i sołtys No-
wego Żabna, ale przede 
wszystkim jako Prze-
mek, przypominając 
tym samym o znacze-
niu tożsamości społecz-
nej.  W dalszej części 
przedstawiono starostę 
i starościnę dożynek. W 
tym miejscu po raz ko-
lejny pragniemy podzię-
kować Pani Grażynie 

W tym miejscu pra-
gniemy złożyć ser-
deczne podziękowania 
wszystkim sołtysom, 
radom sołeckim i 
mieszkańcom za pełną 
mobilizację i pomoc w 
organizacji dożynek. 
Przede wszystkim za 
kultywowanie trady-
cji, tj. przygotowanie 
stoisk sołeckich, wi-
taczy i wieńców do-
żynkowych. - Mimo, 
że wszystko odbywało 
się w cieniu konkursu 
i nie każdy został na-
grodzony, to dla mnie, 
pracowników urzędu 
i mieszkańców i tak 
wszyscy jesteście wy-
granymi! Dumnie re-
prezentowaliście swoje 
miejscowości. Swoją 

Niektóre zagrody na trasie korowodu dożynkowego 
były gigantycznych rozmiarów

podziękowania wędrują 
do służb zabezpiecza-
jących korowód, czyli 
nowosolskiej policji, 
KSRG OSP Lubięcin i 
Przyborów. Wyłącznie 
dzięki Waszemu zaan-
gażowaniu ten korowód 
wzbudzał zainteresowa-

nie mieszkańców, gości 
przejezdnych i wszyst-
kich uczestników do-
żynek. Jak zwykle sta-
nęliście na wysokości 
zadania, było wspaniale. 
Bóg zapłać ks. probosz-
czowi za celebrację Mszy 
Świętej i dobre słowo.

Mieszkańcy dekorowali posesje i wychodzili na ulice, by powitać korowód

Prezentacja maszyn rolniczych w korowodzie dożynkowym Msza Św. w intencji rolników, którą poprowadził proboszcz Marcin Muszyński

Korowód tradycyjnie prowadziła bryczka, w której 
zasiedli wójt i starostowie dożynek

Posyniak z Lubięcina i 
Panu Ryszardowi Gar-
baczowi z Przyborowa 
za dumne reprezento-
wanie braci rolniczej. 
Kolejnym punktem pro-
gramu była prezentacja 
obrzędu dożynkowego 
w wykonaniu Zespołu 
Edukacyjnego w Lubię-
cinie. Chlebem dzielili 
starostowie, wójt, za-
proszeni goście i sołtysi. 
W trakcie przygrywała 
orkiestra dęta, a tuż po 
niej wystąpiła dziecię-
ca grupa „Fantazja” ze 

Szprotawskiego Domu 
Kultury. Później towa-
rzyszyła nam radosna 
kapela „Bajer” i zespół 
„Tego Typu”. A co poza 
sceną? Tam działo się 
jeszcze więcej! Zapa-
chy pysznych dań, gwar, 
śmiech i dobre nastroje 
uczestników dożynek, 
a przede wszystkim 
atrakcje dla dzieci, 12 
stoisk sołeckich, stoiska 
regionalne i przepysz-
na dziczyzna od Koła 

(ciąg dalszy ze strony 16.)

Łowieckiego Wrzos. W 
tej części wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko 
składa podziękowania 
dla pracowników urzędu 
gminy, Ośrodka Pomocy 
Społecznej i Klubu Se-
niora Nowe Żabno, któ-
rzy często służą pomocą, 
czuwają nad organizacją 
wydarzeń gminnych 

i dopięciem każdego 
szczegółu. Wielki ukłon 
należy się też w stro-
nę Koła Łowieckiego 
Wrzos, tradycyjnie ra-
czącego naszych miesz-
kańców przepyszną 
dziczyzną, do której 
kolejka nie miała koń-
ca! To świadczy tylko 
o tym, że jesteście nie-
odzownym elementem 
naszych dożynek.

Kolejka do stoiska Koła Łowieckiego „Wrzos” nie miała końca

Wójt Izabela Bojko i starostowie dożynek 
– Grażyna Posyniak i Ryszard Garbacz Obrzęd dożynkowy zaprezentował Zespół Edukacyjny w Lubięcinie

Dopisała pogoda i frekwencja, tłumy zjawiły się od samego początku dożynek Dzik był pieczony w całości, ale były też wyroby

piękniejszy wieniec 
dożynkowy na podium 
stanęli:

I miejsce – sołectwo 
Nowe Żabno

II miejsce -  sołectwo 

Stany
III miejsce – sołec-

two Dąbrowno-Oko-
piec

Dyplomy uczestnic-
twa powędrowały do (ciąg dalszy na stronie 18.)

Pamiątkowe zdjęcie przy stoisku sołectwa Przyborów, które zajęło II miejsce w konkursie

pracą i gościną podkre-
śliliście przynależność 
do naszej gminy. Po 
raz kolejny udowodni-
liście, że w naszym po-
wiecie nie ma drugich 
takich dożynek. WIEL-
KIE DZIĘK – komen-
towała wójt.

Komisje konkurso-
we, jak co roku miały 
bardzo trudne zadanie. 
Wszystkie wieńce, wi-
tacze, stoiska i zagro-
dy wiejskie zasługi-
wały na wygraną, ale 
każdy konkurs rządzi 
się swoimi prawami. 
Wszystkim uczestni-
kom konkursów gratu-
lujemy i bardzo gorąco 
dziękujemy.  Spisali-
ście się na medal!

W konkursie na naj-

Lubieszowa i Kiełcza.
W konkursie na naj-

ciekawszy witacz zwy-
ciężyli:
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(ciąg dalszy ze strony 17.) (ciąg dalszy ze strony 18.)

I miejsce – sołectwo 
Stany

II miejsce – sołectwo 
Lipiny

III miejsce – sołec-
two Nowe Żabno

Wyróżnienia otrzy-
mały sołectwa: Stary 
Staw i Kiełcz

Najlepszymi stoiska-
mi sołeckimi według 
jury były:

I miejsce – sołectwo 
Lipiny

II miejsce – sołectwo 
Przyborów

Rodzina Marciniaków z Chełmka zwyciężyła 
w konkursie na najpiękniej udekorowaną zagrodę

Na zdjęciu wszystkie sołectwa biorące udział w konkursie na najlepsze stoisko sołeckie

Stany otrzymały I miejsce za witacz i II miejsce za 
wieniec, zgarniając tym samym 1700 zł nagrody! 

Wieczór pełen gwiazd
Koncertową noc w 

Lubięcinie rozpoczę-
ła formacja Tribute To 
Kora. Następnie ze swy-
mi przyśpiewkami wy-
stąpiła Prima Balerina 
Sołtysowa Przyborowa, 
czyli Małgorzata Mły-

narek z grupą wsparcia. 
O 20:30 na scenie po-
jawiła się wójt gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko 
wraz z pracownikami 
urzędu. Organizatorzy 
dożynek zaprezentowali 
występ „Bella, Rober-

Tribute To Kora to projekt, dzięki któremu mogliśmy 
wysłuchać największe przeboje grupy Maanam

Bella, Roberto, e Vivaldi Show, czyli występ urzędników na dożynkowej scenie

Tłumy pod sceną w oczekiwaniu na gwiazdy wieczoru

Energiczne Dj Twins Chojnackie rozkręciły 
imprezę i przegoniły deszcz

Shazza – królowa disco polo zaśpiewała w Lubięcinie

Legendarny zespół Classic nie mógł 
zejść ze sceny, publiczność oszalała!

Sołectwo Lubieszów po raz pierwszy od wielu lat 
zaprezentowało się na tegorocznych dożynkach

III miejsce – sołec-
two Lubieszów

Wyróżnione zostały 
stoiska sołectw Stary 
Staw i Chełmek

W konkursie na naj-
piękniej udekorowaną 
zagrodę na trasie ko-
rowodu dożynkowego 
największą kreatywno-
ścią wykazali się:

I miejsce – Państwo 
Marciniak z Chełmka

II miejsce – Państwo 
Werner z Chełmka

III miejsce – Pani Ja-
nina Kośniewska z Lu-
bięcina

Lubięcin śpiewał „Jesteś dla mnie, a ja dla Ciebie”

Pracownicy Urzędu Gminy zaprezentowali 
się w stylu włoskim

w 2019 i 2023 r., którą 
wręczyła radna gminy 
Joanna Kieliszczyk-
-Grela. Chwilę później 
do wspólnej zabawy 
porwała wszystkich kró-
lowa disco polo – Sha-
zza. Kolejną gwiazdą 

to e Vivaldi Show”, ze 
specjalnie napisaną na tę 
okazję piosenką pt. „Tak 
bawi się nasza wiejska 
gmina”. Miłą niespo-
dzianką dla urzędowego 
zespołu była złota płyta 
za przebój dożynkowy 

(ciąg dalszy na stronie 19.)

wieczoru był legendarny 
zespół Classic, słynący z 
takich przebojów jak „Ja 
dla Ciebie, Ty dla mnie”, 
„To nie przyjaźń tylko 
miłość”, czy „Chciał-
bym Ci powiedzieć”. 
Były też pierwsze w 
historii naszej gminy 
publiczne oświadczyny, 

które są dowodem na to, 
że nasze dożynki łączą 
ludzi. Po części koncer-
towej przeszliśmy do 
muzyki klubowej. Dys-
kotekę rozkręciły gorące 
Dj Twins Chojnackie. 
Muzycznie pożegnał 
nas nasz przyjaciel Dj 
Sigma.

„Tak bawi się nasza wiejska gmina” 
Bella, Roberto e Vivaldi Show – pio-
senka dożynkowa na cześć rolników 

Co tu się dzieje
Tłum już pod sceną stoi
Wójt ma mikrofon
Chyba występ się kroi

Bo dziś biesiada
Najlepsza jest w powiecie
Nie ma co gadać
Przecież dobrze wiecie
Na swych stoiskach
Sołtysi Was częstują
I dobrym jadłem
Naszą gminę promują

Dziś dziękujemy 
Rolnikom za żniwa
Taka tradycja
Tak u nas na wsi bywa

REF. Tak bawi, tak bawi się
Nasza wiejska gmina
Przed nami cała noc
Biesiada się zaczyna
Poczuj się jak gość
Bogaty program mamy
Z Classiciem i Shazzą Was zaprasza-

my  x2

Jadę przez wioski
I co ja tutaj patrzę
Przy każdej drodze
Stoją jakieś witacze

A sołtysowa
Miesiąc wieniec kręciła
Się opłacało
Nagrodę wydębiła

I chociaż powiat
Dożynki znów olewa
Nic się nie stało
„Ciao” trzeba im zaśpiewać

Dobra zabawa 
i tak nas nie ominie
The best dożynki
Są zawsze w Lubięcinie

REF. Tak bawi, tak bawi się
Nasza wiejska gmina
Przed nami cała noc
Biesiada się zaczyna
Poczuj się jak gość
Bogaty program mamy
Z Classiciem i Shazzą Was zaprasza-

my  x2

Tekst: Robert Kobus
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(ciąg dalszy ze strony 20.)

apelujemy do Państwa 
o składanie wszelkich 
uwag do projektu stu-
dium, które będą miały 
realny wpływ na osta-
teczny kształt projek-
tu, przedkładanego na 
obrady rady gminy. W 
tym miejscu przypo-
minamy, iż wyłożenie 
do publicznego wglądu 

przedmiotowego pro-
jektu studium odbyło 
się w dniach 20.11.2023 
r. - 12.12.2023 r. w sie-
dzibie Urzędu Gminy 
Nowa Sól, ul. Moniusz-
ki 3a, 67-100 Nowa 
Sól, w godzinach pracy 
urzędu. Ponadto pro-
jekt został udostępnio-
ny na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej 
h t tps : / /nowaso l .b ip .

net.pl/. Dyskusja pu-
bliczna nad przyjętymi 
w projekcie studium 
rozwiązaniami odbyła 
się w dniu 04.12.2023 
r. w siedzibie Urzędu 
Gminy Nowa Sól, ul. 
Moniuszki 3a, 67-100 
Nowa Sól, w Sali Kon-
ferencyjnej, piętro II, o 
godz. 10:00. Zaintere-
sowani mogą składać 
swoje uwagi i wnioski 

do projektu studium 
oraz prognozy oddzia-
ływania na środowi-
sko w formie papiero-
wej na adres: Urzędu 
Gminy Nowa Sól, ul. 
Moniuszki 3a, 67-100 
Nowa Sól, ustnie do 
protokołu w siedzibie 
Urzędu Gminy Nowa 
Sól,  w formie elektro-
nicznej za pomocą plat-
formy ePUAP, lub na 

adres e-mail: planowa-
nie2@gminanowasol.
pl w terminie do dnia 
08.01.2024 r. Uwagi i 
wnioski należy składać 
do Wójta Gminy Nowa 
Sól z podaniem imienia 
i nazwiska lub nazwy 
jednostki organizacyj-
nej i adresu oraz ozna-
czenia nieruchomości, 
której uwaga/wniosek 
dotyczy.

(ciąg dalszy na stronie 22.)(ciąg dalszy na stronie 21.)

PROGRAM CZYSTE POWIETRZE TO SZANSA NA MNIEJSZE 
ZUŻYCIE ENERGII

W gminie wiejskiej Nowa Sól złożono do tej 
pory 194 wnioski o dofinansowanie, zawar-
to 178 umów o dofinansowanie, zrealizowano 
108 przedsięwzięć, na które wypłacono łącznie 
1.704.184,81 zł dotacji.

DLA KOGO? Dla właścicieli lub współwła-
ścicieli jednorodzinnych budynków mieszkal-
nych, lub wydzielonych w budynkach jednoro-
dzinnych lokali mieszkalnych z wyodrębnioną 
księgą wieczystą.

NA CO? Dofinansowanie kompleksowej ter-
momodernizacji budynków oraz wymiany sta-
rych i nieefektywnych źródeł ciepła na paliwo 
stałe na nowoczesne źródła ciepła spełniające 
najwyższe normy.

ILE? Dotacja może wynosić do 66 000 zł dla 
podstawowego poziomu dofinansowania (jeśli 
Twój roczny dochód (dochód wnioskodawcy) 
nie przekracza 135 tys. zł), do 99 000 zł dla 
podwyższonego poziomu dofinansowania (jeśli 
Twój przeciętny miesięczny dochód na osobę 
w gospodarstwie domowym nie przekracza: 1 
894 zł * lub 2 651 zł **) oraz do 135 000 zł dla 
najwyższego poziomu dofinansowania (, jeśli 
Twój przeciętny miesięczny dochód na osobę w 
gospodarstwie domowym nie przekracza: 1 090 
zł * lub 1 526 zł ** lub masz ustalone prawo 
do otrzymywania zasiłku stałego, zasiłku okre-
sowego, zasiłku rodzinnego lub specjalnego za-
siłku opiekuńczego). Dodatkowo dla wszystkich 
poziomów poza wskazanymi limitami dotacja 
do 1 200 zł na audyt energetyczny.

Aktualizacja informacji o wdrażaniu Programu 
w Gminie Nowa Sól (stan na 30.09.2023 r.)

WYJAŚNIAMY CZYM 
JEST STUDIUM 
UWARUNKOWAŃ 
I KIERUNKÓW 
ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO 
GMINY NOWA SÓL

Szanowni Mieszkań-
cy, realizując uchwałę 
Rady Gminy Nowa Sól 
nr XXVII/204/2021 z 
dnia 

28 czerwca 2021 r., 
Gmina przystąpiła do 
sporządzania projektu 
studium uwarunkowań 
i kierunków zagospo-
darowania przestrzen-
nego. W obwieszczeniu 
z dnia 28 marca 2022 r. 
zostały zawarte infor-
macje o rozpoczęciu 
prac nad projektem stu-
dium oraz o możliwości 
składania wniosków do 
tego dokumentu. Nie-
stety mieszkańcy zgło-
sili do studium bardzo 
niewielką ilość wnio-
sków. Podjęto więc pra-
ce planistyczne, bazu-
jąc na dotychczasowej 
polityce przestrzennej 
gminy, opierając się 
na dokumentach stra-
tegicznych, przepisach 
prawa oraz wnioskach 
złożonych przez insty-
tucje 

i organy właściwe 
do uzgadniania i opi-
niowania projektu stu-
dium. Pod względem 
prawnym, studium 
uwarunkowań i kierun-
ków zagospodarowania 
przestrzennego gmi-
ny, w przeciwieństwie 
do miejscowego pla-
nu zagospodarowania 
przestrzennego,  nie 
jest aktem prawa miej-
scowego. Jest to bar-
dzo istotna cecha tego 
dokumentu. Pomimo, 
że podejmowane jest 
uchwałą rady gminy, to 
jego charakter jest ogól-
ny, czysto strategiczny 

i wiążący wyłącznie 
organy gminy przy spo-
rządzaniu miejscowych 
planów zagospodaro-
wania przestrzennego. 
Należy w tym miejscu 
zaznaczyć, że nie sta-
nowi ono jednak pod-
stawy prawnej do wy-
dawania jakichkolwiek 
decyzji administracyj-
nych (w tym decyzji o 
warunkach zabudowy, 
pozwoleń na budowę).
Studium określa po-
litykę przestrzenną 
gminy, w tym lokalne 
zasady zagospodaro-
wania przestrzennego. 
Pod pojęciem polityki 
przestrzennej kryje się 
określenie funkcji po-
żądanej na danym ob-
szarze wyznaczonym w 
studium (np. mieszka-
niowa, usługowa, pro-
dukcyjna, rolnicza czy 
też leśna). Zasady za-
gospodarowania prze-
strzennego są natomiast 
zestawem wytycznych 
wskazujących pożąda-
ny sposób wykorzy-
stania danego obszaru, 
w tym dopuszczenia 
realizacji określonych 
obiektów w MPZP, wy-
rażane za pomocą jasno 
określonych zasad, w 
szczególności minimal-
nych i maksymalnych 
wskaźników oraz para-
metrów. Te wydzielone 
w studium OBSZARY 
PRZEZNACZEŃ sta-
nowią wytyczne do 
MPZP, ale należy je w 
planach miejscowych 
uszczegółowić, czyli 
wskazać szczegółowe 
przeznaczenie konkret-
nych działek oraz kon-

STUDIUM 
UWARUNKOWAŃ 

I KIERUNKÓW
 ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO

NIE JEST AKTEM PRAWA 
MIEJSCOWEGO

ZAINCJONWANY PRZEZ RADĘ 
GMINY

STRATEGICZNY DOKUMENT

SPORZĄDZANY JEST DLA 
CAŁEJ GMINY

BRAK PODSTAW DO 
ODSZKODOWANIA JAK I 

POBIERANIA OPŁAT

MUSI BYĆ ZGODNY Z 
PRZEPISAMI WYŻSZEGO 

RZĘDU, W SZCZEGÓLNOŚCI Z 
PLANEM ZAGOSPODAROWANIA 

WOJEWÓDZTWA

NIE JEST PODSTAWĄ DO 
WYDAWANIA DECYZJI 
ADMINISTRACYJNYCH

PODAJE KIERUNEK 
ZAGOSPODAROWANIA

NALEŻY PRZEZ NIEGO 
ROZUMIEĆ KONCEPCJĘ 

ZAGOSPODAROWANIA GMINY

MIEJSCOWY PLAN 
ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO

JEST AKTEM PRAWA 
MIEJSCOWEGO

ZAINCJONWANY PRZEZ RADĘ 
GMINY

DOKUMENT OKREŚLAJĄCY 
KONKRETNE PRZEZNACZENIA 

TERENU

SPORZĄDZANY JEST 
MIEJSCOWO NP. DLA KILKU 
DZIAŁEK LUB WIĘKSZEGO 
TERENU OKREŚLONEGO W 

UCHWALE PRZYSTĘPUJĄCEJ 
DO SPORZĄDZENIA PLANU 

MIEJSCOWEGO

NA  JEGO PODSTAWIE 
MOŻNA UBIEGAĆ SIĘ O 

ODSZKODOWANIA, JEŚLI 
WARTOŚĆ NIERUCHOMOŚCI 
STRACIŁA NA WARTOŚCI, A 

TAKŻE MOŻE BYĆ NALICZONA 
OPŁATA PLANISTYCZNA, GDY 
W WYNIKU PLANU WARTOŚĆ 

NIERUCHOMOŚCI WZROSŁA (!)

MUSI BYĆ ZGODNY ZE 
STUDIUM

GDY NA DANYM TERENIE UCHWALONY  JEST  PLAN 
MIEJSCOWY TO NIE MOŻNA WYDAĆ  DECYZJI O WARUNKACH 

ZABUDOWY DLA TEGO TERENU!

JEST PODSTAWĄ DO 
WYDAWANIA POZWOLENIA 

NA BUDOWĘ

PRZESĄDZA O 
ZAGOSPODAROWANIU 

TERENU

NALEŻY PRZEZ NIEGO 
ROZUMIEĆ KONKRETNE 
USTALENIA DOTYCZĄCE:
- WYGLĄDU BUDYNKÓW

-LINII ZABUDOWY
- MOŻLIWOŚCI 

ZAGOSPODAROWANIA 
TERENU

ITP.

DECYZJA O 
WARUNKACH 
ZABUDOWY 

I ZAGOSPODAROWANIA 
TERENU

DECYZJA ADMINISTRACYJNA 
– NA INDYWIDUALNY 

WNIOSEK

OKREŚLA KONKRETNE 
PRZEZNACZENIE TERENU 

W PRZYPADKU REALIZACJI 
INWESTYCJI PO OTRZYMANIU 

POZWOLENIA NA BUDOWĘ

SPORZĄDZANY DLA 
WNIOSKOWANEGO TERENU

BRAK PODSTAW DO 
ODSZKODOWANIA I 
POBIERANIA OPŁAT 
PLANISTYCZNYCH

NIE MUSI BYĆ ZGODNY ZE 
STUDIUM

JEST PODSTAWĄ DO 
WYDAWANIA POZWOLENIA 

NA BUDOWĘ

DAJE MOŻLIWOŚĆ 
ZAGOSPODAROWANIA 

TERENU

NALEŻY PRZEZ NIĄ ROZUMIEĆ :

DECYZJA POZYTYWNA - 
PARAMETRY WNIOSKOWANEJ 
INDYWIDUALNEJ INWESTYCJI 

SĄ ZGODNE Z ZASTANYM 
ZAGOSPODAROWANIEM 
TERENU SĄSIEDNIEGO I 

PRZEPISAMI ODRĘBNYMI

DECYZJA ODMAWIAJĄCA 
WYDANIA WARUNKÓW 

ZABUDOWY-PARAMATERY 
WNIOSKOWANEJ 

INDYWIDUALNEJ INWESTYCJI 
NIE  ZGODNE Z ZASTANYM 

ZAGOSPODAROWANIEM 
TERENU SĄSIEDNIEGO I 

PRZEPISAMI ODRĘBNYMI

kretne dla nich parame-
try. 

Projekt studium uwa-
runkowań i kierunków 
z a g o s p o d a r o w a n i a 
przestrzennego gminy 
podlega wyłożeniu do 
publicznego wglądu, 
celem umożliwienia 
zapoznania się oraz 
złożenia ewentualnych 
uwag. Dodatkowo w 
trakcie trwania wyłoże-

nia, organizowana jest 
dyskusja publiczna, 
podczas której można 
uzyskać odpowiedzi 
na pytania i rozwiać 
wszelkie wątpliwości 
dotyczące treści stu-
dium. Wychodząc na-
przeciw oczekiwaniom 
mieszkańców naszej 
gminy, a także dbając 
o dobro ich interesów, 
pragniemy, aby stu-

dium odzwierciedlało 
faktyczne możliwości 
kształtowania terenu 
naszej Gminy. Obowią-
zujące studium z 2003 
r. na dzień dzisiejszy 
nie jest już aktualne, co 
zrodziło potrzebę spo-
rządzenia nowego do-
kumentu planistyczne-
go. Wobec powyższego, 
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(ciąg dalszy ze strony 22.)

tów i mogą być dofinansowane w ramach programu, 
- z kalkulatorów wyliczeń np. kalkulatora grubości 
izolacji.

KROK 3
Przygotuj niezbędne dokumenty: 

• księgę wieczystą lub inne dokumenty dotyczące wła-
sności budynku, 

• zgodę współwłaściciela/współwłaścicieli na realiza-
cję przedsięwzięcia (jeśli dotyczy), 

• zaświadczenie o dochodach wydane przez wójta, bur-
mistrza lub prezydenta miasta właściwego ze względu 
na adres zamieszkania wnioskodawcy (jeśli wniosku-
jesz o podwyższony lub najwyższy poziom dofinan-
sowania), 

• zgodę współmałżonka na zaciąganie zobowiązań w 
ramach umowy o dofinansowanie (jeśli dotyczy), 

• umowę/y z wykonawcą/mi (jeśli wnioskujesz o dota-
cję z prefinansowaniem). 

Wypełnienie wniosku ZAJMIE 20 MINUT!

KROK 4
Wypełnij i złóż wniosek o dofinansowanie 

• w formie DOTACJI lub DOTACJI z prefinansowa-
niem: 
 - wyłącznie elektronicznie za pośrednictwem portalu 
www.gov.pl i systemu GWD: gwd.nfosigw.gov.pl 

 - w wersji papierowej za pośrednictwem serwisu 
GWD: gwd.nfosigw.gov.pl wniosek wypełniasz 
elektronicznie, następnie drukujesz, podpisujesz 
ręcznie i wraz z załącznikami wysyłasz do wfośigw 
lub składasz do wfośigw przez gminny punkt kon-
sultacyjno – informacyjny. 

• w formie DOTACJI przeznaczonej na spłatę kredytu 
bankowego wniosek wypełniasz w okienku banko-
wym (lista banków dostępna jest na stronie czystepo-
wietrze.gov.pl).

KROK 5 
Zawarcie umowy o dofinansowanie. Po pozytyw-

nej decyzji wfośigw zostaniesz poinformowany o przy-
znaniu dotacji przez wfośigw. 

KROK 6 
Zrealizuj inwestycję, złóż wnioski o płatność 
Zrealizuj inwestycję i otrzymaj pieniądze. Możesz 

też otrzymać dofinansowanie przed realizacją inwesty-
cji i finansować ją bezpośrednio z dotacji.

DOTACJA Z PREFINANSOWANIEM o co cho-
dzi?

Do otrzymania dotacji z prefinansowaniem potrzebu-
jesz UMOWY z WYKONAWCĄ.

Prefinansowanie to wypłata części lub całości dotacji 
przyznanej przez wfośigw na rachunek bankowy WY-
KONAWCY. Prefinansowanie obejmuje wypłatę: 
• zaliczki – maksymalnie do wysokości 50% przyzna-

nej dotacji 
• pozostałej części dofinansowania po zrealizowaniu 

umowy. 
Z DOTACJI Z PREFINANSOWANIEM możesz 

skorzystać składając wniosek w ramach 2 lub 3 części 
programu „Czyste Powietrze” (podwyższony i najwyż-
szy poziom dofinansowania). Na stronie: czystepowie-
trze.gov.pl znajduje się wzór umowy z wykonawcą, 
który będziesz mógł wykorzystać.

KREDYT CZYSTE POWIETRZE to kredyt przyznawany na realizację in-
westycji w ramach programu „Czyste Powietrze”. Dotacja, którą otrzymasz spłaci 
część kredytu bankowego. Lista banków uczestniczących w programie jest aktu-
alizowana na stronie czystepowietrze.gov.pl. Z Kredytu Czyste Powietrze możesz 
skorzystać składając wniosek w ramach 1 lub 2 części programu „Czyste Powietrze” 
(podstawowy i podwyższony poziom dofinansowania). Banki, które przystąpiły do 
programu udzielają informacji na temat możliwości i warunków uzyskania kredytu 
i dotacji oraz zapewniają dostęp do pełnych informacji o programie „Czyste Powie-
trze” na stronach internetowych oraz w placówkach udzielających kredytu bankowe-
go z dotacją. Kredyt Czyste Powietrze objęty jest gwarancją Banku Gospodarstwa 
Krajowego (BGK). Dzięki tej gwarancji, banki kredytujące mogą zaproponować ko-
rzystniejsze warunki kredytu przeznaczonego na finansowanie inwestycji zgodnych 
z programem „Czyste Powietrze”.

Program realizowany jest w latach 2018-2029, przy czym podpisywanie umów 
możliwe będzie do 31.12.2027 r., zaś zakończenie wszystkich prac objętych umo-
wą musi nastąpić do 30.06.2029 r. Dofinansowaniu podlegają przedsięwzięcia za-
równo w trakcie realizacji, jak i zakończone, pod warunkiem poniesienia pierwsze-
go kosztu maksymalnie 6 miesięcy przed złożeniem wniosku o dofinansowanie. 

WAŻNE TERMINY: 

(ciąg dalszy ze strony 21.)

(ciąg dalszy na stronie 23.)

1. Audyt energetyczny, który pozwoli Ci uzyskać 
kompletną informację o potrzebach Twojego 
budynku, jak najskuteczniej ocieplić budynek, 
wybrać najlepsze dla Twojego domu źródło cie-
pła, uzyskać maksymalną dotację i następnie 
płacić niższe rachunki za ogrzewanie

2. Ocieplenie ścian, stropu, podłogi 
3. Wymianę okien, drzwi, bramy garażowej 
4. Wymianę starego pieca - kotła na paliwo stałe 

(węgiel, drewno) – na NOWOCZESNE ŹRÓ-
DŁO CIEPŁA 

5. Instalację CO i CWU 
6. Wentylację mechaniczną z odzyskiem ciepła 
7. Mikroinstalację fotowoltaiczną

KROK 1 
Poznaj zasady programu w Wojewódzkim Fundu-

szu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zie-
lonej Górze, adres: 65-602 Zielona Góra, ul. Miodowa 
11, tel. 68 419-69-00, fax 68 454 82 52, lub w Punkcie 
Konsultacyjno-Informacyjnym w Gminie Nowa Sól, 
adres: 67-100 Nowa Sól, Kiełcz, ul. Cicha 6, tel. (68) 
388 72 10. Możesz też zaczerpnąć informacji w okien-
ku bankowym (w banku, który oferuje Kredyt Czyste 
Powietrze, zgodnie z informacjami na stronie czyste-
powietrze.gov.pl), na ogólnopolskiej infolinii: 22 340 
40 80 od poniedziałku do piątku, 8:00-16:00 (pytania 
dotyczące zasad programu), na stronie czystepowietrze.
gov.pl. Zachęcamy także do przeczytania dokumentów: 
program priorytetowy, regulamin, instrukcja wypełnia-
nia wniosku.

KROK 2 
Ustal zakres niezbędnych prac w Twoim budynku: 

• czy wymaga ocieplenia czyli termomodernizacji? - 
możesz dostać na to dotację nawet jeśli masz już no-
woczesny piec, który spełnia wymogi programu; 

• czy wymaga wymiany źródła ciepła? - masz stare-
go kopciucha i chcesz zainstalować nowe, zgodne z 
wymaganiami prawa urządzenie grzewcze. W ocenie 
potrzeb związanych z wymianą źródła ciepła i termo-
modernizacji domu pomoże Ci np. gminny doradca 
energetyczny. Zamów AUDYT ENERGETYCZNY, 
dokument pozwoli Ci najskuteczniej wykorzystać do-
tację! 

• możesz też skorzystać na czystepowietrze.gov.pl za-
kładka „Pomoc”: - z tzw. Listy ZUM - listy urządzeń 
i materiałów, które zostały sprawdzone przez eksper-

NA CO OTRZYTMASZ DOTACJĘ?

DOTACJA KROK PO KROKU

* dochód na jedną osobę w gospodarstwie do-
mowym, w którym jest więcej niż jedna osoba 
[przykład: małżeństwo zarabiające z dwojgiem 
dzieci: suma zarobków w tym gospodarstwie nie 
przekracza 4 000,00 zł, stąd na każdego członka 
4-osobowej rodziny przypada nie więcej niż 1 
000,00 zł – Twój poziom dotacji może docho-
dzić do 136 200,00 zł] 

** dochód w gospodarstwie domowym jedno-
osobowym

UWAGA! Rozliczając PIT możesz skorzystać 
z ULGI TERMOMODERNIZACYJNEJ Ulgę 
termomodernizacyjną można łączyć z dofinan-
sowaniem z Czystego Powietrza.
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NARODOWE CZYTANIE „NAD NIEMNEM”

DO ŚLUBOWANIA!

Wraz z początkiem 
września cała Polska 
brała udział w akcji 
społecznej propagują-
cej znajomość literatu-
ry narodowej, w której 
obszerne fragmenty 
dzieł odczytywane są 
publicznie. Jak co roku 
do Narodowego Czy-
tania przystąpiły rów-
nież nasze szkoły. W 
każdej z nich do czyta-
nia zaproszona została 
wójt Izabela Bojko. W 
szkole w Przyborowie 
dołączyli sołtys i radna 
Małgorzata Młynarek, 
nauczyciele i ucznio-
wie. W przedszkolu 
w Lubięcinie dyrek-
tor Ewa Drozdowska i 
Pani Marianna Rataj, a 

w szkole znów dyrek-
tor i uczniowie z kółka 
teatralnego. W Lubie-
szowie do czytania do-
łączyła dyrektor szkoły, 
Beata Artwińska wraz 
z kadrą nauczycielską, 
uczniami i sołtysem 
Rudna, Sylwią Adam-
czyk. W każdej z pla-
cówek odczytany zo-
stał wybrany fragment 
„Nad Niemnem” Elizy 
Orzeszkowej - powieści 
społeczno-obyczajo -
wej z roku 1888, która 
jako trzytomowy utwór 
przedstawia panoramę 
polskiego społeczeń-
stwa drugiej połowy 
XIX wieku, nawiązując 
miejscami do czasów 
powstania styczniowe-

go. Powieść ta ukazy-
wała się na łamach „Ty-
godnia Ilustrowanego” 
przez cały rok 1887, na-
tomiast w formie książ-
ki została wydana rok 
później, w 1888 roku. 
Zaraz obok „Lalki” Bo-
lesława Prusa, uchodzi 
za jedno z ważniejszych 
dzieł pozytywistycz-
nych. Na zakończenie 
każdego czytania wójt 
Izabela Bojko dzięko-
wała organizatorom za 
zaproszenie i za boga-
to przygotowaną akcję 
Narodowego Czytania. 
W stronę uczniów wy-
raziła szczerą nadzieję 
na to, że w przyszłości 
będą sięgać po klasyki 
polskiej literatury.

Nieodłącznym ele-
mentem każdego nowe-
go roku szkolnego jest 
pasowanie na ucznia. 
Tradycja ta kultywo-
wana jest również w 
przedszkolach. Wyda-
rzenia te wiążą się z 
odświętną atmosferą, 
występami artystycz-
nymi, prezentacją no-
wych uczniów i przed-
szkolaków, a przede 
wszystkim uroczystym 
ślubowaniem, po któ-
rym dyrektor placówki 
przykłada do ramie-
nia każdego dziecka 
wielką kredkę na znak 
przyjęcia do społecz-
ności szkolnej lub 
przedszkolnej. W tym 
dniu dzieci otrzymują 
też dyplomy, legityma-
cje szkolne i drobne 
upominki. Wójt Gmi-

ny Nowa Sól Izabela 
Bojko towarzyszyła 
naszym maluchom we 
wszystkich uroczy-
stościach, gratulując i 
składając im najlepsze 
życzenia. Pierwszokla-
siści otrzymali od Pani 
wójt słodkie upominki, 
a przedszkolaki bony 
upominkowe – każde 
przedszkole otrzymało 
500 zł do zrealizowania 
w ramach prowadzenia 
zajęć dydaktycznych. 
Wszystkim nowicju-
szom jeszcze raz życzy-
my wszystkiego dobre-
go, przede wszystkim 
szczęśliwego i bez-
piecznego poznawania 
świata w gronie rówie-
śników! Zapraszamy 
do obejrzenia małej fo-
togalerii z każdej uro-
czystości!

Zdjęcie z Narodowego Czytania w Lubieszowie

Pasowanie na przedszkolaka w Zamiejscowym Oddziale 
Przedszkolnym „Wesoły Zakątek” w Kiełczu Pasowanie pierwszoklasistów z Lubięcina

Pasowanie w punkcie przedszkolnym w Lubieszowie

ZAKWAS JOLANTY – BOSKI NAPÓJ 
WSPOMAGAJĄCY NASZ ORGANIZM

Każdy z nas chyba 
słyszał o zakwasie z bu-
raków. Nie każdy jed-
nak wie o tym, że moż-
na go w bardzo prosty 
sposób przyrządzić sa-
memu w domu. Zakwas 
możemy zastosować do 
barszczu czerwonego 
na Boże Narodzenie 
oraz do picia codzien-
nie 0.5 szklanki jako 
naturalny probiotyk. 
Zgodnie z zasadą  zero 
waste, burak czerwo-
ny i czosnek pozostały 
z zakwasu czerwone-
go można rozdrobnić, 
przechować w słoiku i 
wykorzystać do zupy - 
barszczu czerwonego. 
Poniżej przedstawiamy 
również wiele innych 
powodów, dla których 
warto sięgnąć po ten 
cenny napój. Ma bar-
dzo dużo cennych wła-
ściwości, oto kilka z 
nich:
1. Poprawia trawienie 

i reguluje florę bak-
teryjną jelit – kwas 
mlekowy obecny w 
zakwasie z buraków 
wspomaga trawienie 
i działa korzystnie 
na układ trawienny, 
wpływa na odbudowę 
i utrzymanie odpo-
wiedniej mikroflory 

jelitowej, co pozy-
tywnie wpływa na 
pracę układu trawien-
nego.

2. Wspomaga odpor-
ność organizmu –
działa bakteriobójczo 
i zapobiega rozwojo-
wi szkodliwych bak-
terii w organizmie. 
Dodatkowo zakwas 
z buraków zawiera 
witaminy i minerały, 
które wzmacniają od-
porność organizmu, 
pomaga w walce z 
chorobami i infekcja-
mi.

3. Obniża poziom cukru 
we krwi i korzystnie 
wpływa na poziom 
cholesterolu.

4. Pomaga w regulacji 
ciśnienia krwi.

5. Przyspiesza rege-
nerację - pomaga 
zmniejszyć ból mię-
śni i zmęczenie, dzię-
ki czemu przyspiesza 
regenerację organi-
zmu po treningu.

6. Wspomaga odchu-
dzanie – kwas mle-
kowy wspomaga me-
tabolizm i pomaga w 
utracie wagi.

7. Działa oczyszczająco 
na organizm – działa 
moczopędnie i odtru-
wająco, dzięki czemu 

pomaga pozbyć się 
toksyn z organizmu.

8. Poprawia wygląd 
skóry – zawarte w 
zakwasie witaminy 
i minerały, a także 
właściwości antyok-
sydacyjne, wpływają 
na poprawę wyglądu 
skóry.

Składniki:
 - 1,5kg  buraków czer-
wonego obrać i pokro-
ić w plastry
 - 100g korzenia chrza-
nu
 - 10 dużych ząbków 
czosnku rozgniecio-
nych
 - Koperek, może być 
suszony
 - 4 liście laurowe
 - 8 kulek ziela angiel-
skiego
 - 1 czubata łyżka soli 
kamiennej na 1l wody 
 - woda 
 - garnek kamienny lub 
słoik z pokrywką (4 
litrowy)
 - łyżka drewniana

Wykonanie: Do sło-
ika na dno układamy 
1/2czosnku, chrzanu, 
liścia laurowego, ziela 
angielskiego koperku, 
następnie 1/2 pokro-
jonych buraków czer-

31 sierpnia br. Pan 
Sylwester Buczyński, 
dyrektor Zespołu Edu-
kacyjnego w Przyboro-
wie obchodził 25-lecie 
pracy zawodowej. Z tej 
okazji wójt gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko zło-
żyła dyrektorowi gratu-
lacje i podziękowała za 
dotychczasowy wkład w 
rozwój i funkcjonowanie 
szkoły. - W tym szcze-
gólnym dniu proszę 
przyjąć wyrazy uznania 
za dotychczasową pracę 
włożoną w kształcenie i 
wychowywanie młode-
go pokolenia, profesjo-

nalizm w zarządzaniu 
placówką i organizowa-
niu procesu dydaktycz-
no-wychowawczego, a 
także troskę o wizeru-
nek i promocję szkoły. 
Życzę, aby kolejne lata 
aktywności zawodowej 
przyniosły wiele radości 
i sukcesów. Niech świę-
towany Jubileusz stanie 
się powodem do dumy 
oraz bodźcem do dal-
szego działania na rzecz 
społeczności szkolnej. – 
mówiła wójt. Jeszcze raz 
życzymy wszystkiego 
najlepszego Panu dyrek-
torowi!

wonych, czynność po-
wtarzamy. Po ułożeniu 
wszystkich składników 
wlewamy wodę, na 1 
litr wody 1 łyżka soli 
kamiennej -mieszamy 
drewnianą łyżką, zale-
wamy aż po kołnierz 
słoika. Słoik przykry-
wamy nakrętką, nie za-
kręcamy! Odstawiamy 
na blat . Codziennie 
należy zakręcić słoik i 
lekko wstrząsnąć, aby 
płyn został wymiesza-
ny, następnie odkrę-
cić nakrętkę i pozo-
stawić do następnego 
dnia. Zakwas powinien 

być gotowy po ok. 10 
dniach w zależności od 
temp. otoczenia. Po ok 
10-14 dniach zlewamy 
zakwas do czystych bu-
telek i zakręcamy. Prze-
chowujemy w chłod-
nym miejscu lub w 
lodówce. Choć zakwas 
z buraków ma wiele 
korzyści dla zdrowia, 
istnieją pewne przeciw-
wskazania. Jeśli choru-
jesz na refluks, zgagę 
oraz zapalenie i wrzody 
żołądka, to powinieneś 
zachować ostrożność w 
piciu zakwasu buracza-
nego.

JUBILEUSZ PRACY ZAWODOWEJ DYREKTORA
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21 listopada, w dzień 
liturgicznej pamięci św. 
Archanioła Michała, 
Parafia Prawosławna 
w Lipinach obchodzi-
ła święto. Uroczysto-
ści święta parafialnego 
przewodniczył pro-
boszcz, ks. Jerzy Ma-
lisz. Zaproszeni zostali 
również wójt Izabela 
Bojko oraz proboszcz 

parafii pw. Najświętsze-
go Serca Pana Jezusa w 
Lubięcinie. – Dziękuję 
za obecność pani wójt 
i księdzu proboszczo-
wi z Lubięcina. Tak się 
składa, że nasze drogi 
połączyły się tu, w Li-
pinach. Żyjemy razem 
na tych ziemiach i cie-
szy mnie niezmiernie 
fakt, że możemy wspól-

nie przeżywać prawo-
sławną uroczystość. 
Łączy nas naprawdę 
wiele, ale najcenniej-
sza jest współpraca i 
porozumienie. Dzię-
kuję, że w każdej sy-
tuacji mogę liczyć na 
wsparcie samorządowe 
pani wójt. – mówił ks. 
Jerzy Malisz. 21 listo-
pada wspominaliśmy 

25 listopada br. w 
„Leśnej Enklawie” w 
Ciepielowie miała miej-
sce uroczystość zakoń-
czenia sezonu lotowego 
wraz z rozdaniem na-
gród za 2023 rok Pol-
skiego Związku Hodow-
ców Gołębi Pocztowych 
Oddziału Nowa Sól. Or-
ganizatorem spotkania 
był Zarząd Oddziału, 
na czele którego stoją 
prezes Sławomir Boś i 
wiceprezes Przemysław 
Ficner. W wydarzeniu 
wzięli udział nie tylko 
członkowie związku i 
hodowcy, ale również 
ich rodziny oraz wło-
darze gmin wspierający 
działalność PZHGP, w 
tym wójt gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko oraz 
wójt gminy Siedlisko 
Dariusz Strauss. 

Wśród nagrodzonych 
na szczególne wyróż-
nienie zasługują:

- Adam Gasperowicz 
– II Wicemistrz Pol-
ski w lotach średniego 
dystansu, I Wicemistrz 

UROCZYSTOŚĆ W CERKWII W LIPINACH

PODSUMOWANIE SEZONU LOTOWEGO 2023!

przybliżyć również hi-
storię parafii, której po-
czątek datuje się na rok 
1949. Stworzyli ją prze-
siedleni w Akcji „Wi-
sła”, mieszkańcy biesz-
czadzkiej wsi Florynka. 
Początkowo nabożeń-
stwa odprawiano w bu-
dynku szkolnym we wsi 
Stany. Cerkiew w Li-
pinach – wzniesiona w 
latach 1980–1982 – jest 
pierwszą świątynią pra-
wosławną zbudowaną 
od podstaw na ziemiach 
zachodnich po II wojnie 
światowej. Obiekt kon-
sekrowano w 1982. W 
tym samym roku metro-
polita Bazyli erygował 
samodzielną parafię w 
Lipinach. W 1990 cer-
kiew została wyremon-
towana i rozbudowana 
(wymieniono podłogę, 
okna, drzwi, wzniesio-
no wieżę-dzwonnicę). 
Części konstrukcyjne 
ikonostasu z XIX w. po-
chodzą z cerkwi garni-
zonowej w Żyrardowie.

Michała – archanioła, 
którego wierni przyzy-
wają w walce przeciw 
siłom zła. Wierzą, że 
pomaga odnaleźć we-
wnętrzne światło. Hi-
storycznie jest obrońcą 
zarówno Izraela, jak i 
Kościoła katolickiego. 
Jest patronem policjan-
tów, żołnierzy i małych 
dzieci, a także opieku-
je się pielgrzymami i 
obcymi ludźmi. Archa-
nioł Michał jest ogni-
stym wojownikiem, 
Księciem Niebiańskiej 
Armii, która walczy w 
imię sprawiedliwości 
i prawa. Daje wspar-
cie wszystkim, którzy 
znajdują się w strasz-
nym ucisku. Michał jest 
też dawcą cierpliwości 
i szczęścia. Archanioł 
Michał patronuje rów-
nież jednostkom po-
wietrznodesantowym. 
Warto w tym miejscu 

Polski w lotach dystan-
su gołębi młodych – 
kat. A.

- Mariusz Dybizbań-
ski – Supermistrz 
Okręgu Zielona Góra 
i Oddziału Nowa Sól, 
16 miejsce w Polsce w 
lotach dalekodystanso-
wych.

Oficjalne rozdanie na-

gród organizowane jest 
na terenie gminy  Nowa 
Sól od 5 lat. Każdego 
roku mamy przyjem-
ność gościć w naszych 
progach PZHGP Od-
dział Nowa Sól, który 
liczy ok 110 członków, 
w większości z 6 gmin 
powiatu nowosolskiego 
– Bytomia Odrzańskie-

go, Nowego Miastecz-
ka, Siedliska, Otynia, 
Miasta Nowa Sól i Gmi-
ny wiejskiej Nowa Sól. 
- Serdecznie dziękuję 
wójt Izabeli Bojko za 
nieustanne wspieranie 
działalności naszego 
oddziału i obejmowanie 
patronatem naszych wy-
darzeń.  Od lat możemy 

liczyć na współpracę, a 
to bardzo wiele dla nas 
znaczy. Cieszy nas fakt, 
że są wśród nas samo-
rządowcy potrafiący 
docenić naszą pasję i 
przyczyniają się do roz-
woju oddziału. – mówi 
Sławomir Boś, prezes 
PZHGP Oddział Nowa 
Sól.

Serdecznie gratulujemy wszystkim uhonorowanym hodowcom!

LAPTOPY DLA CZWARTOKLASISTÓW

NARODOWE ŚWIĘTO NIEPODLEGŁOŚCI DZIEŃ PRACOWNIKA 
SOCJALNEGO

Trudno dziś funkcjo-
nować we współcze-
snym społeczeństwie 
bez znajomości nowych 
technologii i cyfrowych 
umiejętności. To prosta 
droga do wykluczenia. 
Dlatego został urucho-
miony program „Laptop 
dla ucznia”, aby wyrów-
nać szanse dla dzieci i 
młodzieży w rozwoju ich 
wykształcenia, talentu i 
pasji. Realizowany przez 
Ministerstwo Cyfryzacji 
program zakłada, że każ-
dy uczeń IV klasy szkoły 
podstawowej w Polsce 
otrzyma na własność 
bezpłatny laptop. Sprzęt 
może być wykorzystany 
do nauki, rozwoju kom-
petencji cyfrowych oraz 
talentów i zainteresowań. 
Pod koniec listopada br. 
takim wsparciem objęci 
zostali czwartoklasiści 

Uroczystości związane 
ze Świętem Niepodległo-
ści obchodziliśmy w naszej 
gminie dzień wcześniej, 10 
listopada. W tym dniu we 
wszystkich placówkach 
edukacyjnych zorganizo-
wane zostały uroczyste 
obchody 105. rocznicy 
odzyskania przez Polskę 
niepodległości. Wspólne 
świętowanie rozpoczęli-
śmy w Szkole Podstawo-
wej im. Orła Białego w 
Lubieszowie, a następnie 
w Zespole Edukacyjnym 
w Przyborowie i w Zespo-
le Edukacyjnym w Lubię-
cinie. W każdej placówce 

uczniowie zaprezentowali 
bogaty program artystycz-
ny, składając w ten sposób 
hołd tym, którzy walczyli i 
zginęli za nasz kraj. 

- Niepodległość, tak jak 
i wolność, nie jest dana raz 
na zawsze, dlatego musi-
my o nią dbać. Najważ-
niejsze jest to, aby przy 
okazji świąt narodowych 
krzewić ducha patriotyzmu 
wśród dzieci i młodzieży. 
Młode pokolenie jest naszą 
przyszłością. Dziękuję dy-
rektorom i nauczycielom, 
którzy przykładają do tego 
ogromną wagę. Pamię-
tajmy również o naszych 

symbolach narodowych, 
w tym o biało-czerwonej 
fladze. Zadbajmy o to, by 
w dniu jutrzejszym dum-
nie powiewała przy każdej 
posesji. Bądźmy dumni z 
Naszej Ojczyzny, bądźmy 
dumni z bycia Polakami! 
– mówiła wójt Izabela Boj-
ko. Warto również wspo-
mnieć, że 9 i 10 listopada 
Gmina rozdawała miesz-
kańcom fagi narodowe. 
Akcja została ogłoszona 
na profilu facebook. Flagę 
otrzymywał każdy, kto w 
tych dniach zgłosił się po 
jej odbiór do Urzędu Gmi-
ny. 

Zawsze gotowi do po-
magania, wypełniają swoją 
misję pracowników so-
cjalnych. Wdzięczność za 
ich ciężką pracę jest więc 
czymś oczywistym. Oka-
zać można im ją szczegól-
nie w ich święto, czyli w 
przypadającym 21 listopa-
da Dniu Pracownika So-
cjalnego! Z tej okazji wójt 
gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko i kierownik Referatu 
Organizacyjno-Prawnego 
Magdalena Wierzbińska 
osobiście złożyły życzenia 
pracownikom Ośrodka Po-
mocy Społecznej Gmina 
Nowa Sól. Spotkanie było 
również idealną okazją do 

podsumowania dotychcza-
sowej działalności ośrodka 
i dyskusji nad problemami, 
z którymi borykają się oso-
by potrzebujące.  - Z okazji 
Dnia Pracownika Socjal-
nego wszystkim pracow-
nikom socjalnym składam 
najserdeczniejsze życzenia, 
abyście zawsze mieli siłę, 
determinację i wytrwałość 
w niesieniu pomocy. Niech 
ten szczególny dzień bę-
dzie dniem pełnym uzna-
nia i wdzięczności dla Was 
wszystkich. Doceniam to, 
co robicie dla mieszkańców 
naszej gminy i jeszcze raz 
dziękuję! – mówiła wójt 
Izabela Bojko.

skierowany jest tylko dla 
czwartoklasistów? Mini-
sterstwo wyjaśnia:

- W klasie IV szkoły 
podstawowej uczeń roz-
poczyna kolejny, drugi 
etap edukacji – jednego 
nauczyciela zastępuje 
wielu różnych, każdy z 
nich prowadzi nauczanie 
w ramach oddzielnych 
przedmiotów. Wtedy też 
uczeń rozpoczyna naukę 
informatyki. To czas, w 
którym dzieci rozwijają 
swoje umiejętności cy-

z grantu PPGR. Drodzy 
uczniowie, szanujcie 
otrzymany sprzęt, korzy-
stajcie z niego mądrze i 
chłońcie jak najwięcej 
wiedzy! – mówiła przed 
rozdaniem laptopów wójt 
Izabela Bojko. W prze-
kazywaniu laptopów dla 
czwartoklasistów brali 
udział rodzice, wójt Iza-
bela Bojko oraz dyrekto-
rzy szkół.  Dlaczego pro-
jekt „Laptop dla ucznia” 

Rozdanie laptopów w szkole w Lubięcinie

frowe. Uczą się jak ko-
rzystać z komputerów, 
programów i aplikacji, 
stając się tym samym 
bardziej zaawansowa-
nymi użytkownikami 
nowych technologii. Pro-
gram ma zapewnić, aby 
na tym ważnym etapie 
rozwoju, każdy uczeń, 
niezależnie od tła spo-
łecznego czy typu szkoły, 
miał możliwość skorzy-
stania z tych narzędzi. 
Wszystkim czwarto-
klasistom gratulujemy 
i życzymy pomyślnego 
rozwoju kompetencji cy-
frowych! Warto nadmie-
nić, że zgodnie z ustawą 
o wsparciu kompetencji 
cyfrowych uczniów i 
nauczycieli począw-
szy od roku szkolnego 
2023/2024, uczniowie 
klas czwartych mają 
otrzymywać darmowe 
laptopy także w kolej-
nych latach.

ze szkół w Lubieszowie, 
Lubięcinie i Przyboro-
wie.

- Przetargi na zakup 
laptopów organizowa-
ne były przez Minister-
stwo Cyfryzacji, stąd też 
długie oczekiwanie na 
laptopy nie było zależne 
od nas. Trzeba pamiętać 
również, że laptopy tra-
fiają tylko do czwarto-
klasistów i do osób, które 
nie skorzystały wcześniej 

W Przyborowie świętowanie odzyskania niepodległość rozpoczęło 
się złożeniem wieńców i zniczy pod pomnikiem

Wójt i Kierownik Referatu Oragnizacyjno-Prawnego 
wraz z pracownikami OPS Gmina Nowa Sól
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(ciąg dalszy ze strony 28.)

towarzyszyły toasty i 
wspólne śpiewanie zna-
nych przebojów sprzed 
lat. Drodzy Seniorzy! 
Jest mi niezmiernie 
miło, że przez ten mie-
siąc mogłam się z wami 
spotykać, bawić się i 
rozmawiać. To był dla 
mnie bardzo cenny czas 
spędzony w radosnej 
i przyjaznej atmosfe-
rze. W takich chwilach 
mogę wysłuchać wiele 
cennych rad, spostrze-
żeń, ciekawych życio-
wych historii. Prze-
kazywane przez Was 
tradycje i wartości są 
przykładem nie tylko 

dla mnie, ale również 
dla młodszego poko-
lenia. Nie zabrakło też 
chwil wzruszeń. Jesz-
cze raz dziękuję Wam 
i życzę wszystkiego 
najlepszego na kolej-
ne lata długiego ży-
cia, przede wszystkim 
zdrowia i radości z dnia 
codziennego! Dzięku-
jemy, że zechcieliście 
przyjąć nasze zaprosze-
nie. Przez te wszystkie 
dni udowodniliście, że 
wciąż jesteście młodzi 
duchem i stanowicie 
przykład tego, że wiek 
się nie liczy! – podsu-
mowuje cykl spotkań z 
Seniorami wójt Izabela 
Bojko. Ogromne po-

dziękowania kierujemy 
w stronę sołtysów i rad 
sołeckich z terenu gmi-
ny, w szczególności so-
łectw „gospodarzy”, na 
których spoczął obo-

wiązek przygotowania 
świetlicy i poczęstun-
ku. To głównie dzięki 
Wam każde spotkanie 
z Seniorami miało swój 
wyjątkowy charakter. 

To Wy stale motywu-
jecie mieszkańców do 
wspólnego działania, 
łączycie, integrujecie i 
budujecie lokalną spo-
łeczność!

Lubieszów

Nowe Żabno Wrociszów

RudnoLubięcin

Stany Przyborów

27 września br. w sie-
dzibie Klubu Seniora w 
Przyborowie odbyło się 
spotkanie z Policją. Ce-
lem wykładu było uświa-
domienie osobom star-
szym, jakimi metodami 
posługują się  przestępcy 
i jak ustrzec się przed 
oszustwem i kradzie-
żą.  Na podstawie przy-
kładów podanych przez 
policjantów, seniorzy 
dowiedzieli się m.in. jak 
ustrzec się przed metodą 
„na wnuczka”, oszustwa-
mi w sieci i przez telefon, 

poznali też wiele innych 
ważnych zagadnień. Był 
wykład i prezentacja oraz 
szczegółowe odpowiedzi 
na wiele pytań jakie za-
dali Seniorzy, a wszyst-
kie z nich doczekały się 
odpowiedzi. Edukacja 
seniorów jak dbać o wła-
sne bezpieczeństwo jest 
sposobem na to, aby byli 
bardzo dobrze uświado-
mieni, a co za tym idzie - 
bezpieczni i samodzielni. 
Dziękujemy Policjantom 
z Nowej Soli za troskę o 
naszych Seniorów!

W październiku i li-
stopadzie świętowa-
liśmy z Seniorami z 
całej gminy. W tym 
roku wójt Izabela Boj-
ko wraz sołectwami 
zaprosiła Seniorów na 
dziewięć spotkań – w 
Nowym Żabnie, Lu-
bieszowie, Kiełczu, 
Przyborowie, Rudnie, 
Lipinach, Lubięcinie, 
Stanach i Wrociszowie. 
W każdej z miejscowo-
ści miały miejsce wy-
stępy artystyczne. W 
tych dniach mogliśmy 
obejrzeć i wysłuchać 
akordeonistów ze szko-
ły muzycznej w Nowej 
Soli, występy uczniów 
z Zespołu Edukacyj-
nego w Przyborowie 
oraz Uniwersytet Trze-
ciego Wieku z Zielonej 
Góry. Atrakcją każdego 

NA SYGNALE W KLUBIE 
SENIORA

GMINNE OBCHODY DNIA SENIORA – DZIEWIĘĆ RAZY 
I Z PRZYTUPEM!

(ciąg dalszy na stronie 29.)

spotkania była zabawa 
taneczna z Vivaldim. 
Wyjątkiem był Lubię-
cin, gdzie na scenie 
świetlicy wiejskiej wy-
stawiona została sztuka 
pt. „Wściekłe widel-
ce”, w wykonaniu gru-
py teatralnej Fokus z 
Wolsztyna. W każdej 
miejscowości wyróż-
nieni zostali najstarsi 
seniorzy uroczystości, 
którzy otrzymywali ko-
sze rozmaitości ufun-
dowane przez wójta 
gminy Nowa Sól. Nikt 
jednak nie wyszedł z 
pustymi rękami, każdy 
Senior otrzymał drob-
ny upominek – słoiczek 
miodu z życzeniami 
„słodkiego, miłego ży-
cia”. Biesiadowaniu 

Kiełcz

Lipiny
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KWIATY I ŻYCZNIA DLA NAJSTARSZYCH 
SENIORÓW W GMINIE!
96. URODZINY PANI ROZALII Z RUDNA

93. ROCZNICA URODZIN PANI MICHALINY
ZE STANÓW 

91. URODZINY PANI JADWIGI DYKIEL Z CHEŁMKA

JUBILEUSZ 90-TYCH URODZIN KRYSTYNY 
MIROSZ Z KIEŁCZA27 sierpnia br. 96. rocznicę 

urodzin obchodziła najstarsza 
mieszkanka Rudna – Pani Ro-
zalia Sinkowska, która przybyła 
do naszej gminy w latach 50. 
ubiegłego wieku. Jest sympa-
tyczną i mającą poczucie hu-
moru osobą, co niejednokrotnie 
znajduje swoje odzwierciedle-
nie w opowiedzianych przez 

jubilatkę zabawnych historiach 
z jej życia. Na uwagę zasługuje 
fakt, że Pani Rozalia pomimo 
osiągniętego wieku jest w do-
brej kondycji fizycznej i lubi 
spędzać czas na czytaniu. Jej 
najcenniejszym dorobkiem, jak 
sama podkreśla, jest stale po-
większająca się rodzina, na któ-
rą może liczyć w każdej chwili.

6 listopada br. Pani Michalina 
Maksymczak ze Stanów skoń-
czyła 93 lata. Pani Michalina 
wraz ze swoimi rodzicami przy-
była do naszej gminy wiele lat 
temu. Wcześniej mieszkała w 
Nowym Sączu. 38 lat pracowa-
ła w nowosolskiej fabryce nici 

„Odra”. Mimo sędziwego wie-
ku wciąż jest aktywną i samo-
dzielną osobą, uprawia ogród, 
chodzi do lasu na grzyby i jeź-
dzi na zakupy do Nowej Soli. 
Pani Michalina jest energiczna i 
pozytywnie zakręcona. Oby tak 
dalej! 

7 listopada br. Pani Jadwiga 
Dykiel z Chełmka obchodziła 
91. Rocznicę urodzin. Nasza 
solenizantka na terenie gminy 
wiejskiej Nowa Sól osiedliła 
się zaraz po wojnie. To tutaj 
założyła rodzinę i urodziła 6 

dzieci. Niestety jest już wdową 
i ze względu na swoją chorobę 
wymaga stałej opieki. Na co 
dzień może jednak liczyć na do-
bre serca swoich dzieci, ich to-
warzystwo i przede wszystkim 
pomoc.

14 października br. Pani Kry-
styna Mirosz z Kiełcza skoń-
czyła 90 lat! Z tej okazji wójt 
gminy Nowa Sól Izabela Bojko 
oraz sołtys Alfreda Stroka od-
wiedziły Szanowną Seniorkę, 
by osobiście złożyć życzenia, 
wręczyć list gratulacyjny od 
władz samorządowych oraz bu-
kiet kwiatów. - Życzę Pani dużo 
zdrowia, samych przepięknych 
chwil, wiele miłości i troski ze 
strony najbliższej rodziny oraz 

dobrego samopoczucia na dal-
sze lata pięknego i długiego 
życia. – mówiła wójt. Pani Kry-
styna przybyła do naszej gminy 
ponad 60 lat temu, z Białorusi. 
Może poszczycić się dużą ro-
dziną, która na święta zawsze 
wstawia się w komplecie. Ma 
dwie córki, spore grono wnu-
ków i prawnuków. Nigdy nie 
opuszcza jej poczucie humoru. 
Na co dzień mieszka u córki, 
która otacza ją stałą opieką.

Nasze Wieści 
bezpłatny Biuletyn Informacyjny Gminy Nowa Sól 

ISSN 2543-6074

Redaguje kolegium
e-mail: promocja@gminanowasol.pl

tel. 68 888 62 15 – Robert Kobus
Wydawca: 

Gmina Nowa Sól
67-100 Nowa Sól, ul. Moniuszki 3a

W związku z narastającym problemem bezdomnych zwierząt na 
terenie gminy wiejskiej Nowa Sól ruszamy z kampanią adopcyj-
ną! Przygarnij pupila, stwórz mu nowy dom - zaadoptuj psa lub 
kota z naszej gminy! Jesteś zainteresowany?

Referat Gospodarczy Urzędu Gminy z siedzibą w Kiełczu.
Zadzwoń: 68 388 72 10

NASZA GMINA BEZ PODWYŻEK PODATKÓW

- Mając na uwadze nie-
łatwą sytuację, wspólnie z 
Panią Skarbnik i większo-
ścią radnych, podjęliśmy 
dobrą dla mieszkańców 
decyzję o niewdrażaniu 
żadnych podwyżek podat-
ków... – mówi wójt Izabela 
Bojko i dodaje - polityka 
finansowa i gospodarcza 
jaką prowadzę pozwoli-

Wraz z początkiem listopada media obiegła informacja o możliwych podwyż-
kach podatków i opłat lokalnych w 2024 roku. W przestrzeni publicznej coraz 
częściej krążyła obawa, że przez trudne czasy, w których przyszło nam żyć, w 
gminie wiejskiej Nowa Sól również sięgnie się do kieszeni podatników.  Tak się 
jednak nie stało. ła na to, by mieszkańcy 

mogli być w tej kwestii 
spokojni. W gminie wiej-
skiej nie podnosi się co 
roku podatków i opłat lo-
kalnych. Sąsiednie gminy 
robią to dość regularnie, 
a Gmina Nowa Sól nie. 
Środki zasilające kasę bu-
dżetu gminy poszukiwane 
są na zewnątrz, inwestycje 
realizowane są przy współ-

udziale środków unijnych 
czy rządowych i taki cel 
nam dalej przyświeca. Po 
analizie podatkowej gmin 
powiatu nowosolskiego 
można stwierdzić, że w na-
szej gminie mamy najniż-
sze podatki lokalne. Moż-
na by się nawet pokusić na 
stwierdzenie, że w samym 
województwie lubuskim.

Media lokalne nie wspo-

minają o pozytywnej dla 
mieszkańców informacji, 
że podatki w gminie Nowa 
Sól wciąż są na niskim po-
ziomie. Niestety o dobrych 
rzeczach mało mówi się i 
pisze, a polityka podatko-

wa to jeden z ważniejszych 
elementów naszej gminy, 
który w konsekwencji 
wpływa na rozwój miesz-
kalnictwa i tworzy zachętę 
dla potencjalnych przy-
szłych inwestorów.
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